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Beseda u cimbálu 
31. 7. 2010

Společný koncert skupin Propolis 
a Želví nervy, 22. 8. 2010

Vystoupení  skupiny NOBIms, 27. 8. 2010

Společný koncert skupin 
Propolis a Želví nervy 

22. 8. 2010
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Svatováclavské hody
Hodky s vinobraním
Hodová neděle – 26. 9. 2010
10.00 hod.  Jiří Pavlica: MISSA BREVIS
 Chorál Svatý Václave
Účinkuje:  Svatováclavský sbor a orchestr se svými sólisty
Diriguje:  BcA. Lucie Škrháková

14.30 hod. Krojovaný průvod pro stárky 
 Průvod vyjde od kostela ulicemi Hlavní a Hodonínská do 

 ulice Dlouhá a Zelnice pro druhého stárka Jiřího Salajku 
 a pokračuje ulicí Dlouhá pro prvního stárka Mariana 
 Dvořáka. Poté projde ulicemi Dlouhá a Kravácká na ulici 
 Hlavní a Pod Zelené.

16.00 hod.  Hodové veselení pod májů
 Příjezd přespolních krojovaných šohajů
 Hošie
 Večerní zábava Pod Zeleným
 K tanci a poslechu hraje dechová hudba Podlužanka 
 a cimbálová muzika Slovácko mladší.

Hodové pondělí – 27. 9. 2010
15.30 hod. Krojovaný průvod od kostela Pod Zelené
 K tanci a poslechu hraje dechová hudba Lanžhočanka.

Hodové úterý – 28. 9. 2010
19.00 hod. Hodové veselení pod májů 
 K tanci a poslechu hraje dechová hudba Lácaranka.

Hodky s vinobraním – 3. 10. 2010
14.30 hod.  Krojovaný průvod od kostela Pod Zelené
 Příchod starosty, radních, hotařů a obecního polecajta, 
 otevírání hory, zahájení vinobraní
 K tanci a poslechu hraje dechová hudba Lanžhočanka.

Srdečně zvou stárci 
Marian Dvořák, Jiří Salajka, Martin Veselý a Martin Pospíšil

Svatováclavské hody
Hodky s vinobraním
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obecn í  ú ř ad

Dobrý a ještě lepší čas podzimní, Dolní Bojanovice…

Čtyři léta putování zanechávají v poutnících 
nesmazatelné dojmy. Spolu jsme pracovali 
na mnoha potřebných projektech. Výsled-
kem je kus lidského díla, kterému sice chybí 
dokonalost stvořitele, ale s odstupem času 
získáme relativně objektivní pohled. Zajímavá 
je retrospektiva archivovanými obecními Zpra-
vodaji, která „osvěží“ paměť a připomene, co 
se dařilo více či méně.

V minulém Zpravodaji jsem připomenul, jak 
se velká politika odráží do řešení každoden-
ních problémů naší obce…

 Jak nadčasové jsou myšlenky a dílo Tomá-
še Bati a jak moc záleží na každém občanu, 
jaká bude budoucnost naší obce…

Zde je přehled větších aktuálních akcí:
- Po dokončení kanalizace a komunikace 

jsme opravili přes 700 m chodníku v ulici 
Josefovská.

- Dobudován byl sběrný dvůr odpadů -  kro-
mě řešení odpadů nás všech bude nutno 
hledat v rozpočtu další finance na provoz. 
Řešení odpadů stojí víc a víc financí.

- V souvislosti se sběrným dvorem budujeme 
novou přístupovou komunikaci kolem areálu 
akciové společnosti Kratina. Těžká kontej-
nerová doprava tak nezatíží centrum obce 
a v budoucnu právě tato cesta vyřeší i přístup 
do stávající průmyslové zóny Řešice, k čistír-
ně odpadních vod, k podzemnímu zásobníku 
plynu… Termín dokončení je podzim 2010.

- Po uzávěrce červnového Zpravodaje jsme 
obdrželi dotaci na doplnění kanalizace 
v ulici Hodonínská, Na Hrázce, U Hřiště, 
Višňová, Záhumenice a vodovod v ulici 
U Potoka. Celé léto se na těchto stavbách 

pilně pracovalo a je „prostavěno“ asi 13 
mil. Kč. Celková výše dotace činí 15 mil. 
Kč, z toho k čerpání letos je 10 mil. Kč 
a v příštím roce 5 mil. Kč. Vlastní prostředky 
v době, kdy píši tento příspěvek, mohou být 
v rozpětí 4,5 až 9 mil. Kč podle toho, zda 
obdržíme další dotace z  životního prostředí 
Jihomoravského kraje.

- Další významnou stavbou započatou v čer-
venci je první etapa dobudování zázemí 
pro sportovce. V letošní etapě proběhne 
výstavba inženýrských sítí pro budování 
zázemí kopané a současně vybudování 
zázemí pro tenis. Do konce října by měla být 
stavba hotová a v listopadu kolaudována. 
Z pětimilionové investice se podařilo získat 
téměř 3 mil. Kč dotací z Ministerstva pro 
místní rozvoj. Mám za to, že je reálné příští 
léto realizovat druhou etapu výstavby pro 
kopanou – nové šatny a zázemí…

- Velkou letošní investicí je i pořízení nové 
cisterny - hasičské automobilové stříkačky 
- pro naši jednotku sboru dobrovolných 
hasičů. Dosluhující cisternu nahradí nová 
výkonná technika za více než 5 mil. Kč, 
na kterou jsme získali 2 mil. Kč dotaci 
z Ministerstva vnitra ČR a 1 mil. Kč z Jiho-
moravského kraje. Velmi náročné bylo 
výběrové řízení. Parametry výběrového 
řízení schvalovalo Generální ředitelství 
hasičského záchranného sboru. Toto 
výběrové řízení jsme zadali odborné firmě, 
a přesto se jedna firma odvolala na Úřad pro 
ochranu hospodářské soutěže. Očekávám, 
že v době, kdy budete číst tento Zpravodaj, 
bude o výsledku odvolání rozhodnuto.
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Výpis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce ze dne 17. 6. 2010

Zastupitelstvo schválilo:
• Výkup pozemku v lokalitě Kopánky - p.č. 

2321/2 o vým. 664 m2, 1072/12 o vým. 
31 m2, 1069/1 o vým. 172 m2, 1066/3 
o vým. 164 m2, 1065/1 o vým. 126 m2, 
1061/1 o vým. 71 m2, 1060/3 o vým. 
69 m2, 1057/1 o vým. 121 m2, 1056/1 
o vým. 100 m2, 1053/1 o vým. 101 m2, 
1052/1 o vým. 98 m2, 1049/1 o vým. 
96 m2, 1045/1 o vým. 79 m2, 1044/1 
o vým. 72 m2, 1041/1 o vým. 103 m2, 

1040/1 o vým. 109 m2, 1037/1 o vým. 
68 m2, 1036/2 o vým. 56 m2, 2317/59 
o vým. 60 m2, 1028/1 o vým. 48 m2, 2319 
o vým. 353 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice od 
Libuše Budišové, Márie Lungové, Antona 
Turka, a to za cenu 150,- Kč za 1 m2

• Záměr prodeje p.č. 1069/1 o vým. 172 m2,
1066/3 o vým. 164 m2, 1065/1 o vým. 
126 m2, 1057/1 o vým. 121 m2, 1056/1 
o vým. 100 m2, 1053/1 o vým. 101 m2, 
1052/1 o vým. 98 m2, 1049/1 o vým. 96 m2,

- Průmyslová zóna Záhumenice je připravena 
k realizaci. Vyřešeny byly problematické 
majetkoprávní vztahy. Trvalo to tři roky. 
V souladu s tím byly provedeny změny 
územního plánu včetně posunutí uhelného 
pilíře a vznikla zástavbová studie. K realizaci 
ekonomické činnosti občanů a firem máme 
k dispozici 3 ha plochy. Po areálu akciové 
společnosti Kratina, vlastněné akciovou 
společností LUKROM, je to největší připra-
vená rozvojová lokalita pro podnikání. Před 
3 - 4 lety uplatnění záměru obce pro vznik 
takové zóny v akciové společnosti Kratina 
nebylo možné.

- Byla opravena kaplička v ul. Hodonínská - 
Poklona sv. Jana Nepomuckého, na kterou 
jsme též získali dotaci.

- K bydlení v obci: obec v současné době 
vlastní asi 60 bytů, dále bylo zasíťováno za 
poslední tři roky více než třicet stavebních 
parcel. Po nutných a provedených opra-
vách v územním plánu a s minimální spolu-
účastí stavebníků pokračujeme v přípra-
vách lokalit pro bydlení. Před dokončením 
je příprava výstavby infrastruktury pro více 
než 50 rodinných domků. Dle mého názoru 
by měla dostat přednost podpora vlastní 

výstavby před nájemním bydlením, které 
ale též naše obec významně podpořila. 

Vážení spoluputující dějinami naší obce,
chci vám poděkovat za téměř čtyřletou 

spolupráci i pomoc. Zároveň konstatuji, že 
starostovat v Dolních Bojanovicích není jed-
noduché. Toto zastupitelstvo obce udělalo za 
čtyři léta mnoho pro zkvalitnění života v naší 
obci ve všech směrech a věřte, že to bylo 
nelehké břemeno. A podíváme-li se do voleb-
ních programů všech zastoupených stran, 
plnil se program všech. Děkuji všem čtrnácti 
kolegům, zvláště pak radním a nejbližšímu 
spolupracovníku - místostarostce obce - paní 
Evě Rajchmanové.

 Obecní úřad je místem, kde pro vás pracuje 
tým ochotných, fundovaných lidí. Děkuji všem 
zaměstnancům obce za moře odvedené, 
někdy i nedoceněné, práce…

Nám všem pak přeji další putování, pokud 
možno bez otlaků na těle i na duchu…

Starosta obce, 26. 8. 2010
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1045/1 o vým. 79 m2, 1044/1 o vým. 
72 m2, 1041/1 o vým. 103 m2, 1040/1 
o vým. 109 m2, 1037/1 o vým. 68 m2, 
1036/2 o vým. 56 m2, 1028/1 o vým. 48 m2

v k.ú. Dolní Bojanovice, a to za cenu 150,- Kč
za 1 m2 + náklady spojené s převodem

• Prodej pozemku p.č. 2677 - zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře 59 m2 v k.ú. 
Dolní Bojanovice panu Petru Bílkovi za 
cenu 100,- Kč za 1 m2

• Prodej pozemku p.č. 1057/2 o výměře 
113 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice panu Fran-
tišku Turkovi za cenu 100,- Kč za 1 m2

• Prodej pozemku p.č. 1065/2 o výměře 
197 m2 panu Miroslavu Švehlovi a paní 
Josefě Švehlové, a to za 100,- Kč za 1 m2

• Prodej pozemku p.č. 1066/4 o výměře 
254 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice manželům 
Josefu a Boženě Doležalovým, a to za 
100,- Kč za 1 m2

• Prodej pozemku p.č. 1069/2 o výměře 
242 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice manželům 
Jiřímu a Haně Mísařovým, a to za 100,- Kč 
za 1 m2

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
práva odpovídajícího věcnému břemeni 
mezi E.ON Distribuce, a.s. F.A. Gerstnera 
2151/6, České Budějovice a Obcí Dolní 
Bojanovice na p.č. 1809/1, 1368, 1321/1, 
1322/1, 1305/4, 1306/4, 1302/3, 
1299/2, 1294/2, 1291/2, 1286/3, 
1283/2, 1277/4, 1276/7, 1276/8, 
1273/16, 1273/12, 1273/14, 1278/2, 
1282/2, 1287/2, 1290/2, 1295/2, 
1298/2, 1302/4, 1306/3, 1305/3 spočí-
vající v umístění nového kabelového vede-
ní NN + pilířů SR a SS, břemeno se zřizuje 
za jednorázovou úplatu ve výši 15.000,- 
Kč (lokalita V Zahradách – rozšíření NN)

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
práva odpovídajícího věcnému břemeni 
mezi E.ON Distribuce, a.s. F.A. Gerstnera 
2151/6, České Budějovice a Obcí Dolní 

Bojanovice na p.č. 2103/138, 2106/12, 
2109/4, 2107/2, 2107/4, 2105/1, 
2110/3, 2111/2, 2113/3, 2114/2, 2115/6, 
2116/4, 2117/2, 2118/2, 2119/11, 
2119/10, 2120/4, 2121/83, 2122/15, 
2123/2, 2127/3, 2127/4, 2128/3, 
2129/2, 2134/2, 2106/6, 2106/5, 2136, 
4039/1 spočívající v umístění nového 
kabelového vedení NN + pilířů SR a SS, 
břemeno se zřizuje za jednorázovou úpla-
tu ve výši 23.000,- Kč (lokalita Pod Vino-
hrady II – rozšíření NN)

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
práva odpovídajícího věcnému břemeni 
mezi E.ON Distribuce, a.s. F.A. Gerst-
nera 2151/6, České Budějovice a Obcí 
Dolní Bojanovice na p.č. 1809/1, 1368, 
1321/1, 1322/1, 1305/4, 1306/4, 
1302/3, 1299/2, 1294/2, 1291/2, 
1286/3, 1283/2, 1277/4, 1276/8, 
1273/16, 1273/12 spočívající v umístění 
nového kabelového vedení VN, břemeno 
se zřizuje za jednorázovou úplatu ve výši 
7.500,- Kč (Dolní Bojanovice, přeložka 
kabelu VN, obec)

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
práva odpovídajícího věcnému břemeni 
mezi E.ON Distribuce, a.s. F.A. Gerstnera 
2151/6, České Budějovice a Obcí Dolní 
Bojanovice na p.č. 438 a 437 spočívající 
v umístění nového kabelového vedení NN, 
vč. pojistkové skříně, břemeno se zřizuje za 
jednorázovou úplatu ve výši 1.540,- Kč (Dol-
ní Bojanovice, přípojka NN Dvořák Tomáš)

• Záměr prodeje pozemku p.č. 700/2 
o výměře 239 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice, 
dle návrhu geometrického plánu

• Odkup pozemku p.č. 1823/43 o výmě-
ře 4168 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice na 
základě nabídky pana Ondřeje Robka, 
Dlouhá 793, Dolní Bojanovice za cenu 
235.080,- Kč

• Přijetí dotace z MMR na akci „Dolní Boja-
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novice – sportovní zázemí TJ – tenisový 
klub“ ve výši 2.900.000,- Kč a spolufinan-
cování ve výši 2.097.000,- Kč

• Přijetí dotace z MF na akci: „Doplnění míst-
ních úseků kanalizace a vodovodu v obci 
Dolní Bojanovice“ ve výši 15.000.000,- Kč,
spolufinancování 8.904.533,- Kč

 Financování akce v r. 2010:
 Dotace 10.000.000,- Kč
 Vlastní zdroje 3.691.000,- Kč
 Financování v roce 2011:
 Dotace 5.000.000,- Kč
 Vlastní zdroje 5.213.533,- Kč
• Byla podána žádost o dotaci na JMK na 

spolufinancování akce „Doplnění místních 
úseků kanalizace a vodovodu v obci Dolní 
Bojanovice“ v celkové výši 4.452.000,- Kč

• Rozpočtové opatření č. 2 s následujícími 
úpravami:

 Úprava příjmu:            + 10.872.200,- Kč
 Úprava výdajů:         + 8.836.300,- Kč
 Rozdíl příjmů a výdajů: 2.035.900,- Kč
 Rozpočet po úpravě: 
 Příjmy:   65.198.100,- Kč
 Výdaje:   78.682.900,- Kč
 Rozpočtový schodek:  13.484.800,- Kč 
 – bude pokryt finančními prostředky 

z běžného účtu
• Přeschválení příspěvku na 3.000,- Kč na 

jednoho žáka na základě žádosti obce 
Starý Poddvorov

• Neinvestiční členský příspěvek obce na 
rok 2010 ve výši 2000,- Kč místní akční 
skupině MAS Dolní Morava

• Neinvestiční příspěvek ve výši 21.000,- 
Kč na úroky z úvěru na akce: Turistická 
rozhledna Podluží – Cerová a Turistický 
průvodce Podlužím a Hodonínskem

• Neinvestiční příspěvek ve výši 7.400,- Kč 
na časopis Zvony Podluží

• Neinvestiční příspěvek ve výši 500,- Kč 
na podporu Přehlídky malých verbířů na 
Podluží

• Odstoupení od záměru na odkup budo-
vy kravína a pozemku pod kravínem, a to 
na základě doporučení znalce a vysoké  
účetní hodnoty budovy

• Pověření starosty obce a Rady obce 
k realizaci nutných opatření k odvodnění 
a odvlhčení objektu Obecního domu

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Informaci o proběhlých výběrových říze-

ních
• Informaci o přijatých dotacích
• Informaci o podané žádosti o dotaci 

a neposkytnutí dotace na akci „DPS – 
zateplení a výměna oken“

• Informace o podané žádosti o dotaci 
a neposkytnutí dotace na akci „Cyklostezka 
Dolní Bojanovice – Novodvorský rybník“

• Informace o investičních akcích na rok 2010
• Žádost pana Petra Vančíka, Na Hrázce 32, 

Dolní Bojanovice o výstavbu rodinného 
domu v ulici Záhumenice a bude podána 
žádost o územně plánovací informaci na 
odbor územního plánování Městský úřad 
v Hodoníně

• Informaci o turnaji „O pohár starosty obce“ 
v kopané

• Informaci o autobusové zastávce a o vyjá-
dření dopravního inspektorátu Hodonín 
k návrhu místní úpravy provozu

• Informaci týkající se veřejného osvětlení 
v obci

• Informaci o rekultivaci skládky

Zastupitelstvo neschválilo:
• Záměr prodeje  p.č. 1727/3 o výměře 

50 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice
• Záměr prodeje části pozemku p.č. 1804/1 

v k.ú. Dolní Bojanovice
• Uzavření dodatku č. 4 ke smlouvě o pro-

vozování vodovodu a kanalizace v obci 
Dolní Bojanovice. Text dodatku č. 4, 
ze dne 20. 4. 2010 ke smlouvě ze dne 
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31. 3. 2004 č. 074/80/2004 není v sou-
ladu s ustanovením Občanského zákoníku 
č. 40/64 Sb., ve znění pozdějších předpi-
sů. Předmětná smlouva o provozování vod-
ního díla pro veřejnou potřebu má dle své-
ho obsahu charakter nájemní smlouvy (OZ 
- část osmá: Závazkové právo, hlava sed-
má: Nájemní smlouva, odd. první: Obecná 
ustanovení), pro níž v § 663 stanovuje, že 

OBECNÍ KNIHOVNA

nájemní smlouvou pronajímatel přenechá-
vá nájemci věc za úplatu, aby ji dočasně 
nebo ve sjednané době užíval nebo z ní 
bral i užitky (v našem případě bude provo-
zovatel, dle č. VI. Smlouvy účtovat i vymá-
hat vodné a stočné vč. smluvních pokut 
od odběratelů souvisejících s předmětem 
smlouvy na svůj účet)

- knihovna současně slouží jako informační 
místo a veřejný internet

Náplň kronikářky:
- eviduje a zaznamenává pro další generace 

veškeré dění v obci během roku
- shromažďuje související informace o práci 

spolků, sdružení, o kulturní, sportovní 
a veřejné činnosti obce

- vede kroniku v elektronické i psané podobě

Náplň správkyně Slovácké chalupy:
- příprava muzejních expozic dle sezony 

a kulturních akcí v obci, obměna výzdoby 
- úklid a údržba Slovácké chalupy 
- zajištění prohlídek turistickým skupinám 

a dalším zájemcům

Paní Růžena Kašíková je k dispozici 
v Obecní knihovně (ul. Prostřední – vchod 
vedle ZUŠ Dolní Bojanovice) během oteví-
rací doby, můžete ji kontaktovat na tel.: 725 
786 707.

Jak jsme již informovali čtenáře ve Zpra-
vodaji č. 4/2009, naše knihovna obdržela 
ocenění za dobrou práci a reprezentaci své 
obce a okresu.

R.R.

Funkci knihovnice, 
kronikářky a správky-
ně Slovácké chalupy 
vykonává paní Růžena 
Kašíková.

Každá z činností si 
vyžaduje naprosto odliš-
né schopnosti.

Jako knihovnice půso-
bí paní Kašíková v knihovně 15 hodin týdně.

Provozní doba knihovny je do konce února 
2011 upravena:

Pondělí ZAVŘENO
Úterý 13 – 17
Středa ZAVŘENO
Čtvrtek 13 – 17
Pátek 9 – 12 

Náplň knihovnice: 
- vkládá staré i nové knižní svazky do eviden-

ce knihovního programu CLAVIUS
- zajišťuje půjčování knih pro registrované 

čtenáře
- připravuje akce pro nové čtenáře a školy 

(např. Noc s Andersenem, Besedy nad 
knížkou, Poprvé v knihovně)
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I N F O R M A C E  Z  OÚ

DOLNÍ 
BOJANOVICE
O R I E N T A Č N Í  P R Ů V O D C E  O B C Í

Ve dnech 15. a 16. října 2010 proběhnou v naší republice volby do zastupitelstev obcí 
a do Senátu Poslanecké sněmovny ČR. Veškeré informace k volbám jsou průběžně 
zveřejňovány na úřední desce a webových stránkách obce.

V minulých číslech Zpravodaje jsme 
vás informovali o existenci projektu 
Turistické okénko do českých a sloven-
ských regionů, ve kterém se naše obec 
prezentuje společně s mikroregionem 
Hrušovansko, mikroregionem Nový 
Dvůr a městem Holíč.

V rámci tohoto projektu probíhá 
stálá propagace partnerů, byly poří-
zeny tištěné propagační materiály 
obce v jazyce českém, německém 
a anglickém (Orientační průvodce obcí 
Dolní Bojanovice, Turistický průvodce 
s mapkou) a propagační CD hudebních 
skupin Dolních Bojanovic. Dále bylo 
zřízeno informační místo v knihovně, 
kde je tento materiál k dispozici turistům 
a návštěvníkům obce.

Výstava lega a puzzle

Obec Prušánky pořádá každoročně podzimní výstavu. Letos se rozhodli pro výstavu 
výrobků z lega, puzzle a drobných modelářských výrobků. Termín výstavy je stanoven na dny 
29. - 31. 10. 2010. Pořadatelé se tímto obrací na všechny, kteří vlastní uvedené výrobky, 
aby je nabídli k výstavě. Exponáty se budou odebírat ve středu 27. 10. od 15 do 19 hodin 
a ve čtvrtek od 9 do 14 hodin. Bližší informace získáte na tel.: 602 501 287.  

                                                                    Vlasta Trechová , organizátor výstavy

Turistické okénko do českých a slovenských regionů 
Informace

DOLNÍ 
BOJANOVICE

HODONÍN

TURISTICKÝ PRŮVODCE

Dolní
Bojanovice
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V letošním roce byla provedena oprava 
a sanace kulturní památky Výklenkové kap-
ličky – Poklona sv. Jana Nepomuckého, 
číslo rejstříku ÚSKP: 30895/7-2205. Tato 
kaplička se nachází na konci obce u silnice 
vedoucí do Hodonína.

V rámci sanace byla provedena oprava střeš-
ního pláště, opravy omítek vnějších a vnitřních, 
výměna okna, restaurování maleb žúdra, 
odvodnění objektu, zhotovení nové dlažby 
ze žulových kostek před kapličkou. Všechny 
práce byly provedeny dle závazného stano-
viska vydaného Městským úřadem Hodonín 
a v souladu s požadavky památkové péče.

Obec obdržela od Ministerstva kultury 
účelový finanční příspěvek ve výši 96.000,- 
Kč a dále dotaci z rozpočtu Jihomoravského 
kraje ve výši 20.000,- Kč. Opravy provedla 
firma RENOVA stavební a obchodní společ-
nost s r.o., Hodonín.

Poklona je podle Státního památkového 
ústavu v Brně datována rokem 1818. Byla 
to zřejmě stavba původní. V roce 1902 byla 
postavena na témže místě Poklona sv. Jana 
Nepomuckého od Františka Turka č.p. 61. 
Sochu zhotovil p. Štábla z Hodonína a posvětil 
ji farář P. Josef Hanák.

V roce 1994 byla soška odcizena a nahra-
zena soškou Panny Marie Bolestné a oválným 

Poklona sv. Jana Nepomuckého

obrazem s vyobrazením světce Jana Nepo-
muckého. V roce 2005 zhotovil místní řezbář 
Ladislav Herka novou sochu světce z lipového 
dřeva. O památku se stará rodina Bělohláv-
kova č.p. 298 ze vzdáleného příbuzenstva 
donátora památky.

Ing. Eva Rajchmanová

NEŠVARY V OBCI

V poslední době se stále množí stížnosti 
na šířící se kouř v naší obci. Občané byli 
někol ikrát upozorněni formou hlášení 
v místním rozhlase na zákaz pálení odpadu, 
přesto lze každý týden v obci zaregistrovat 
kouř.

Otázkou ochrany ovzduší se zabývá Zákon 
č. 86/2002 Sb. o ochraně ovzduší a o změně 
některých dalších zákonů. Povinnosti sou-
kromých společností a občanů jsou stano-
veny v § 3. Vybíráme pasáže, které se týkají 
každého z nás:
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Často se setkáváme se stížnostmi občanů 
poukazujícími na zaplevelení sousedních 
zahrad a polí. Rádi bychom proto upozornili, 
že povinnosti firem i občanů v tomto směru 
upravuje zákon č. 326/2004 Sb., o rostlinolé-
kařské péči, ve znění pozdějších předpisů.

Povinnosti jsou vymezeny v ustanovení § 3 
odst. 1 uvedeného zákona. Základní povin-
ností občanů a soukromých společností, 
které pěstují rostliny, je povinnost zjišťovat 
a omezovat výskyt a šíření škodlivých orga-
nismů včetně plevelů tak, aby nevznikla škoda 
jiným osobám nebo nedošlo k poškození 
životního prostředí anebo k ohrožení zdraví 
lidí nebo zvířat.

Oznámení o výsky tu nebo podezření 
z výskytu škodlivých organismů a plevelů 
přijímají obecní úřady a předkládají je rostli-
nolékařské správě k dalšímu řízení. Prokáže-li 
se občanu nebo společnosti, že nezabránili 

šíření plevelů z neobdělaného pole a ohrozili 
tak životní prostředí nebo zdraví lidí či zvířat, 
projedná Městský úřad Hodonín, odbor 
životního prostředí tento přestupek a uloží 
pokyn k odstranění zjištěných nedostatků se 
stanovením lhůty. 

Pokuty za takové jednání jsou uvedeny 
v ustanovení § 78 (odst. 2 a odst. 6) tohoto 
zákona: 

Občan, který nezajistí nebo neomezí výskyt 
a šíření plevele a jiných škodlivých organismů 
tak, aby nevznikla škoda nikomu dalšímu, 
může být pokutován až do výše 30 000 Kč.

Firma může být za toto jednání sankciono-
vána až do výše 500 000 Kč. Kontrolní orgán 
může upustit od uložení pokuty v případě, kdy 
došlo k nápravě nežádoucího stavu (odpleve-
lení polí, likvidace škůdců apod.). 

Ing. Marcela Rabušicová

- Každý je povinen omezovat a předcházet 
znečišťování ovzduší a snižovat množství 
jím vypouštěných znečišťujících látek.

- Jako palivo nelze použít odpad podle 
zákona o odpadech (Zákon č. 185/2001 
o odpadech).

- Spalování látek, které nejsou výrobcem 
označeny jako PALIVO, je zakázáno. Tento 
zákaz se nevztahuje na výjimky, jako jsou 
např. práce při odstraňování následků 
nebezpečných epidemií, živelných i jiných 
krizových situací.

- V otevřených ohništích, zahradních krbech 
nebo v otevřených grilovacích zařízeních 
lze spalovat jen dřevo, dřevěné uhlí, suché 
rostlinné materiály a plynná paliva určená 

výrobcem. Uvedená paliva nebo materiály 
nesmějí být kontaminovány chemickými 
látkami. Orgán obce může svým nařízením 
stanovit podmínky pro spalování rostlinných 
materiálů nebo jejich spalování zakázat.
Sankce za porušení povinností jsou stano-

veny v § 40 odst. 10 tohoto zákona: Pokutu 
uloží při porušení orgán obce. Výše pokuty se 
pohybuje v rozmezí od 500 do 150 000 Kč. 

Každý z nás by si měl především uvědomit, 
že v této obci nežijeme sami, a být ohledupl-
ný vůči ostatním spoluobčanům. Zakouřený 
domek nebo čerstvě vyprané prádlo s náde-
chem kouře ze syrové trávy, to se určitě nelíbí 
nikomu z nás.

Ing. Marcela Rabušicová

Plevel na sousedním poli může znehodnotit celou úrodu
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V roce 2010 byl vybudován v naší obci 
sběrný dvůr odpadů. Celkové uznatelné 
výdaje na stavbu činily 16 295 028,- Kč, 
z toho celková dotace z fondů Evropské 
unie 13 850 773,80 Kč a dotace Státního 
fondu životního prostředí 814.751,40 Kč.

Sběrný dvůr se nachází v areálu společnos-
ti Kratina. Je přístupný z ul. Sportovní, kolem 
hřiště fotbalového klubu, přes most.

Sběrný dvůr odpadů slouží ke shromažďo-
vání odpadů ostatních a nebezpečných, ode-
bíraných od občanů obce Dolní Bojanovice 
a drobných podnikatelů, a ke zpětnému odbě-
ru elektrozařízení. Odpady jsou ve sběrném 
dvoře tříděny a krátkodobě skladovány do 
označených sběrných nádob. Shromážděné 
odpady jsou následně odváženy k využívání 
(materiálové – např. recyklace, energetické 
využití). Některé odpady je nutné před jejich 
odvozem upravovat – např. snížení objemu 
lisováním (papír, plasty, nápojové kartony), 
nebo snížení objemu štěpkováním. Pokud 
nelze odpady materiálově ani jinak využít, 
tak jsou odstraňovány na zařízeních k tomu 
určených (spalovny, skládky), nebo předány 
jiným oprávněným osobám.

Orientační přehled skladovaných odpadů:
Odpady kategorie ostatní 

 Papír, papírové a lepenkové obaly
 Plasty, plastové obaly
 Dřevo, dřevěné obaly
 Kov, kovové obaly
 Kompozitní obaly (nápojové obaly, TetraPak)

Zahájení provozu sběrného dvora

 Směsné obaly
 Skleněné obaly
 Oděvy, textilní obaly
 Pneumatiky
 Železné kovy
 Neželezné kovy
 Baterie a akumulátory
 Oddělené frakce betonu, cihel, tašek 

a keramických výrobků 
 Asfaltové směsi   
 Barvy, tiskařské barvy, lepidla a pryskyřice 
 Vyřazená elektrická a elektronická zařízení 
 Biologicky rozložitelný odpad (tráva, odpad 

ze zahrad, větve…)
 Zemina a kameny
 Objemný odpad (nábytek, koberce...)

Odpady kategorie nebezpečné
Oleje
Brzdové kapaliny
Olověné akumulátory
Rozpouštědla
Kyseliny
Pesticidy
Zářivky a jiný odpad obsahující rtuť
Nepoužitelná léčiva 
Dřevo obsahující nebezpečné látky

Při příjmu bude pracovníkem obsluhy provede-
na vizuální kontrola odpadu, určí se druh odpadu, 
množství, uvede se jméno a adresa občana. 
Údaje jsou zapisovány do evidence odpadů. 

Pytlový sběr: s platností od 1.10. se nápo-
jové kartony budou odevzdávat společně 
s plasty do žlutých pytlů nebo žlutých zvonů.
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Ve sběrném dvoře není 
prováděn výkup kovových 
odpadů za úplatu. 

Od občanů Dolních Boja-
novic jsou odpady odebírány 
v době:

St 14,00 – 18,00 hod.
Pá 14,00 – 18,00 hod.
So   8,00 – 12,00 hod.
Od osob oprávněných 

k podnikání za úplatu buď 
dle platného ceníku sběrné-
ho dvora, nebo na základě 
smlouvy o převzetí odpadu 
v době:

St 14,00 – 18,00 hod.
Pá 14,00 – 18,00 hod.

Za provoz sběrného dvora 
odpovídají: 
Martin Kaňa, technik obce 
Josef Dvořák, 
pracovník sběrného dvora
Ladislav Tomáštík, 
pracovník sběrného dvora

Maximální množství přijí-
maného stavebního odpadu 
činí 1 000 kg na 1 občana za 
rok. Osoby, které nehradí 
naší obci místní poplatek 
za komunální odpad a pod-
nikatelé mohou sběrné 
středisko využívat pou-
ze za úhradu, která kryje 
náklady na další využití 
nebo odstranění odpadu. 
Ceník bude vyvěšen na 
webových stránkách obce 
a v provozovně sběrného 
dvora.

Ing. Eva Rajchmanová

Mezinárodní folklorní festival Strážnice má dlouholetou 
tradici. Poprvé se uskutečnil v roce 1946. Festival je vyhle-
dávaným místem diváků i účinkujících. Folklor je představen 
v různých podobách, jak přirozených, tak i v různých stylis-
tických či scénických úpravách.

Jedním z nosných programů na Mezinárodním folklorním 
festivalu ve Strážnici 2010 bylo představení lidové zpěvohry 
Fanoše Mikuleckého CESTA ZARÚBANÁ v podání bojanov-
ských ochotníků a zpěváků za doprovodu cimbálové muziky 
Zádruha. Toto představení se setkalo nejen u diváků, ale 
i odborné veřejnosti s velkým úspěchem. Pořad „Cesta 
zarúbaná“ byl oceněn nejvyšším uznáním poroty, a to:

Cena MFF „Strážnice 2010” pořadu „Cesta zarúbaná. 
Zpěvohra Fanoše Mikuleckého” – za výrazný dramatur-
gický počin, čistotu krojů a za výkony sólistů, muziky 
a celého souboru z Dolních Bojanovic.

ÚSPĚCH NA STRÁŽNICKÉM FESTIVALU
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Cenu z rukou ředitele Národního ústavu lidové kultury a prezidenta MFF Jana Krista převzala 
autorka pořadu Markéta Maláníková. Poděkování a finanční příspěvek za reprezentaci obce 
v oblasti kultury převzala paní Maláníková také od zástupců obce Dolní Bojanovice. 

Za dobu konání tohoto festivalu se jej několikrát zúčastnili zástupci naší obce – jednotlivci 
i skupiny. Pro zajímavost vybíráme z archivu strážnického festivalu:

11. 7. 1948 vystoupení jednotlivých obcí představení Podluží - chasa    
  z D.  Bojanovic (zámecký park)

10. 7. 1965 pořad Rok na vsi prezentace Hodů na Podluží - chasa
 pořad Na Slovácku podlužácká svatba 
 (účinkovaly i chasy z Lanžhota, Tvrdonic, Břeclavi a Týnce)

8. 7. 1967 pořad Na slovácké dědině  Hody z Dolních Bojanovic - chasa

6. 7. 1968 pořad Podlužácké hody prezentováno na návsi Starého           
                                                                                        města ve Strážnici – chasa 
  z D. Bojanovic

23. 6. 1972 pořad Ej, toč sa děvča, toč sa! dechová hudba z D. Bojanovic
                             (zvykoslovný taneční pořad)

26. 6. 1976 pořad Dotýkání krásy Slovácký krúžek D. Bojanovice,  
                                                                                           (vedoucí Ing. J. Kaňa)
                           (pořad autentického folklóru s přehlídkou českých a slovenských krojů)

25. 6. 1977 pořad Hore dědinú chlapci chodijú stavění máje, hodová zábava – 
                        Slovácký krúžek D. Bojanovice
 (zvykoslovný pořad v ulicích Strážnice)

23. 6. 1979 pořad Náš kraj a lid Hody – chlapci z D. Bojanovic
 (ze života na vesnicích Hodonínska a Břeclavska)

27. 6. 1981 pořad Hošie, Podluží zdvíhání stárků, svatební hry 
  z D. Bojanovic
 (pořad písní, tanců a zvyků z Podluží)

28. 6. 1987 pořad Zpívající křídlovky zahrávání – chasa, DH Bojané
  (dechová hudba v tradici)

30. 6. 1989 pořad Písně a tance přátelství vinohradnické tradice – Slovácký 
                                            krúžek D. Bojanovice 
 (pořad zahraničních souborů)

Několikrát v pořadech nebo při volné zábavě vystoupila také dechová hudba Bojané a Šohaj-
ka, cimbálová muzika Grajcar. V loňském roce se zde objevila skupina Šroti. V soutěži o nej-
lepšího tanečníka slováckého verbuňku vystoupili například Martin Kaňa, Stanislav Trešek, 
Jaroslav Fukalík, Martin Vaculík a další.

Za informace z archivu Národního ústavu lidové kultury ve Strážnici děkujeme Mgr. Jarmile 
Vrtalové.                                                                                                                       M.K. a A.Č.
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Řeznictví ŽůrekŘeznictví Žůrek

Oblastní charita Hodonín připravila na 
sobotu 15. května na Velehradě setkání tříkrá-
lových koledníků. Setkání bylo určeno pro děti 
a rodiče, kteří pomáhali při letošní Tříkrálové 
sbírce. Po mši svaté, která se konala v bazi-
lice na Velehradě, se účastníci přesunuli do 
archeoskanzenu Modrá, kde byl pro všechny 
připraven bohatý program.

„Při vstupu do archeoskanzenu obdržel 
každý z dětských účastníků slosovatelný lís-

SETKÁNÍ  TŘÍKRÁLOVÝCH KOLEDNÍKŮ

tek. Program v Modré byl bohatý. Seznámili 
jsme se s životem lidí Velké Moravy, vyzkoušeli 
jsme pečení placek na ohni, výrobu keramiky, 
hod oštěpem, střelbu z luku. Závěrem akce 
proběhlo losování. Každé z dětí si odneslo 
nějakou drobnost (plyšáka, telefonní kartu 
nebo jiný suvenýr). Mutěňáci si odvezli hlavní 
cenu – mobilní telefon. Skvělý zážitek!“ Tak 
shrnula své postřehy jedna z účastnic akce.

CHPS Dolní Bojanovice

naš i  podn ika t e lé

Koncem roku 2009 převzal řeznictví v naší 
obci řezník - pan Zdeněk Žůrek z Týnce. 
Během tohoto krátkého působení si získala 
jeho prodejna množství zákazníků. Do mas-
ny vozí denně čerstvé, kvalitní maso. Využili 
jsme ochoty pana Žůrka a položili mu několik 
otázek.

Kdy jste začal podnikat?
Bylo to v roce 1991. 

Kdy jste zabil své první prase?
V roce 1971 jsem nastoupil do učení do 

Brna, tam jsem začínal. Ale první domácí 
porážku jsem si udělal ve druhém ročníku, 
v roce 1973. 

Jak jste začínal? 
Začínal jsem s provozem a prodejnou 

v Týnci. Postupně jsem otevřel provozovny 
v Prušánkách, Hruškách, Lužicích a v Dol-
ních Bojanovicích.

Kolik máte zaměstnanců?
Mám celkem 15 zaměstnanců.

Co Vás na práci baví?
Od malička jsem chtěl být řezníkem. 

Baví mě práce s masem. Vymýšlení nových 
výrobků, kombinování různých chutí... 
Zhruba sedmdesát procent výrobků, které 
prodáváme, jsem vymyslel sám.
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A co Vás naopak nebaví?
Pokud je práce, která mě nebaví, seženu 

si na to lidi. Jediná nepříjemnost, kterou 
musím řešit, jsou neplatiči. Na ty není 
v našem státě žádná páka.  

Podnikání v oblasti masného průmyslu 
je specifické. Můžete nás seznámit s tím, 
v čem spočívají výhody a nevýhody?

S masem se musí daleko opatrněji zachá-
zet. Je potřeba je dobře zpracovat a dobře 
uchovat. Existuje spousta hygienických 
předpisů, které je nutno zachovávat. No 
a v neposlední řadě je potřeba maso rychle 
zkonzumovat.

O Vašem úspěchu v soutěžích už se 
psalo v médiích. Můžete nám říct bližší 
podrobnosti?

Zúčastnil jsem se soutěže ve Velké nad 
Veličkou „O krála slováckej klobásky“. 
V letech 2006 a 2007 jsem tuto soutěž 
vyhrál se svou komínovou klobásou (pozn. 
autora: V roce 2007 získal pan Žůrek v hodno-
cení trvanlivých paprikových klobás také první 
místo s Dunajskou klobásou. Jeho Slovácká 
klobása se umístila na třetí příčce.)

Letos jsme už v soutěži neobstáli. Ale i tak 
musím říct, že mi tato soutěž zpočátku vel-
mi pomohla. Díky tomu poptávka po mých 
výrobcích vzrostla.

Čím si vysvětlujete Váš letošní neúspěch 
v soutěži?

Změnil se systém hodnocení. Dříve o výsled-
ku rozhodovali obyčejní lidé. Dnes je určena 
zvláštní komise, která výrobky hodnotí.

Co Vás vedlo k tomu, že jste se rozhodl 
zřídit prodejnu i v Dolních Bojanovicích?

Od zákazníků jsem věděl, že u vás za 
pana Holešínského byla výborná masna. 
Lidé si ale hodně stěžovali, že už to tak není. 
A tak jsem se rozhodl na celou situaci u vás 
informovat přímo u vašeho pana starosty. 

Po vzájemné dohodě s Radou obce jsem 
pak prodejnu u vás převzal. 

Jak jste spokojený s provozem u nás?
Jsme velmi spokojení se zájmem zákazní-

ků. Ale řešíme technické problémy v budově 
prodejny. Rádi bychom prodejnu odklimati-
zovali. Do konce roku bychom chtěli celou 
situaci dořešit. 

Které druhy masových výrobků jsou nej-
oblíbenější?

To je spíš sezonní záležitost. V létě se 
nejvíc prodává cigaro, špekáčky... V zimě 
třeba zabíjačka. Bez ohledu na sezonu je 
stále žádaná komínová klobása.

Stejné je to i u vás v Bojanovicích, prodává 
se od všeho něco.

Vyrábíte všechny výrobky sami?
S výjimkou fermentovaných výrobků (jako 

je například herkules, poličan,...) děláme 
všechno sami.

Maso zpracováváte na vlastních jatkách 
nebo nakupujete?

Nakupujeme vepřové půlky a hovězí čtvrtě 
a ty dále zpracováváme.

Jakým způsobem vymýšlíte a následně 
pak testujete nové výrobky?

To je spíše moje fantazie. Zkouším staré 
receptury. Když se výrobek osvědčí, tak 
pokračujeme ve výrobě. Když není zájem, 
přestaneme produkt vyrábět.

Z hlediska ekonomického, která prodejna 
je pro Vás nejvýhodnější?

Jednoznačně Týnec, jezdí sem hodně cizích 
lidí. Z ostatních provozoven je z hlediska tržeb 
nejlepší právě ta v Dolních Bojanovicích.

Prozraďte nám poslední věc. Máte už 
vyučeného svého pokračovatele?

Mám jednoho syna – dědice. Je také 
řezníkem, tak se alespoň nebude s nikým 
dalším hádat. A.Č.
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DŮLEŽITÁ DATA ŠKOLNÍHO ROKU 2010/2011

Z Š  a  MŠ Do ln í  Bo janov i ce

Zahájení školního roku: 1. 9. 2010  (středa)

Podzimní prázdniny: 27. 10. a 29. 10. 2010  (středa a pátek)

Vánoční prázdniny: 23. 12. 2010 – 2. 1. 2011

Konec 1. pololetí: 31. 1. 2011  (pondělí)

Pololetní prázdniny: 4. 2. 2011  (pátek)

Zápis do ZŠ: 10. 2. 2011  (čtvrtek)

Jarní prázdniny: 14. 3. – 20. 3. 2011  (pondělí – neděle)

Velikonoční prázdniny: 21. – 22. 4. 2011  (čtvrtek, pátek)

Ukončení školního roku: 30. 6. 2011  (čtvrtek)

Hlavní prázdniny: 1. 7. – 31. 8. 2011

Dny ředitelského volna: pondělí  27. 9. 2010  (hodové pondělí) 
 úterý  26. 4. 2011  (velikonoční úterý) 

Třídní schůzky: 11. 11. 2010  (čtvrtek)
 14. 4. 2011  (čtvrtek)

Všechny důležité informace, dokumenty, formuláře a aktuality o škole naleznete na 
www.zsdolboj.cz 

Po roční výpomoci odešla učitelka angličtiny Mgr. Marie Salajková a rovněž po ročním 
působení učitelka přírodopisu a chemie Mgr. Blanka Vrablcová. Oběma paním učitelkám za 
jejich práci pro školu děkujeme!

Z mateřské dovolené se naopak vrací Mgr. Aneta Ištvánková, která bude vyučovat na 
1. stupni. Jelikož došlo k navýšení počtu tříd na 1. stupni, byla do pracovního poměru při-
jata Mgr. Jiřina Hřibová, která již v minulosti na naší škole vyučovala. Na výuku přírodopisu 
a chemie byla přijata absolventka přírodovědecké fakulty Mgr. Pavla Šmachová. Pevně věřím, 
že nové paní učitelky budou pro žáky i pro školu velkým přínosem.

Martin Maňas, ředitel školy

PERSONÁLNÍ ZMĚNY V ZŠ
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OCENĚNÍ ŽÁCI ZŠ NA KONCI ŠKOLNÍHO ROKU

Třídní učitelé:    
1.A  –  Mgr. Aneta Ištvánková  
1.B  –  Mgr. Marie Janošková  
2.A  –  Mgr. Eva Králíková   
2.B  –  Mgr. Jiřina Hřibová   
3.A  –  Mgr. Marta Čížková   
4.A  –  Mgr. Alena Zemanová  
5.A  –  Mgr. Ludmila Klubusová   
6.A  –  Mgr. Ivana Kramářová   
6.B  –  Mgr. Marie Dvořáková  
7.A  –  Mgr. Hana Martínková  
8.A  –  Mgr. Drahomíra Čechovská  
9.A  –  Mgr. Libor Vychodil  
9.B  –  Mgr. Vítězslav Navrátil

Vedení školy:
Mgr. Martin Maňas - ředitel
Mgr. Miroslava Zmrzlíková 
     – zástupkyně ředitele 

Učitelé bez třídnictví:
Mgr. Tibor Zmrzlík
Mgr. Blanka Kouřilová
Mgr. Božena Bolfíková
Mgr. Pavla Šmachová
Mgr. Petr Karas

Vychovatelky ŠD:
Marta Jašková
Vladimíra Pavková

Lukáš Horák (7. A) – 1. místo v okresním kole olympiády z německého jazyka a účast na 
sportovních soutěžích

David Pazderka (7. A) – účast v okresním kole zeměpisné olympiády a matematické olym-
piády, účast na sportovních soutěžích a propagace školy v televizi

Karel Selucký (6. A) – účast v okresním kole zeměpisné olympiády, biologické olympiády 
a matematické Pythagoriády

Monika Ištvánková (9. B) - 3. místo v okresním kole ve skoku vysokém 
Nikola Jestřábová (7. A) – 3. místo v okresním kole v běhu na 60 m
Žáci zapojení do výtvarného projektu Masarykova muzea v Hodoníně „Malujeme barvami 

země“ získali 2. místo. 
V Hodoníně na Ekoolympiádě vybojovali naši žáci 1. místo.
Za práci na školním časopise Školáček byli oceněni Veronika Pazderková (8. A), Kristýna 

Jordánová (8. B).
Za mimořádný výkon a veřejnou prezentaci absolventských prací získali uznání Lucie 

Dobšíčková, Dita Křížová, Michaela Ištvánková z 9. A, Michal Turek, Magda Rygarová 
a Marek Stöhr z 9. B.

Za nejlepší akci školního roku byla na 1. stupni hlasováním žáků vybrána Noc s Anderse-
nem a na 2. stupni Ozdravný pobyt v Itálii.

Poděkování patří hudební skupině Šroti (Jan Klubus, Jan Netopilík, Dominik a Jan 
Herkovi) za propagaci školy na kulturních akcích.

Miroslava Zmrzlíková
zástupkyně ředitele školy
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ŠKOLNÍ AKADEMIE

V úterý 29. 6. 2010 jsme opět po čtyřech 
letech mohli zhlédnout v kulturním domě 
školní akademii. Děti ze školky a školáci 
nám zahráli pohádky, zarecitovali, zatan-
covali, zazpívali. Slyšeli jsme češtinu, 
angličtinu i ruštinu, zpívání i bouřku. Viděli 
jsme klauny, loupežníky, chirurgy i divoké 
labutě. Podle potlesku diváků lze soudit, 
že se dětem scénky povedly a představení 
se líbilo.

Mirka Zmrzlíková
zástupkyně ředitele školy

SPORT NA ZŠ

Konec školního roku zpestřily dvě tra-
diční sportovní soutěže. Ke sportovnímu 
klání dorazili do naší školy žáci základních 
škol z Úpice a Kostelce nad Černými lesy. 
Dvanáctka žáků každé školy změřila své síly 
v osmi disciplínách: bowlingu, stolním teni-
se, piškvorkách, šplhu, florbale, kopané, 
basketbalu a běžecké štafetě. Celkovým 
vítězem se stala naše hostitelská škola ve 
složení T. Závorka, V. Zmrzlík, M. Stőhr, 
P. Bohun, M. Vymyslický, M. Zámečník, 
J. Seják, D. Pazderka, K. Bohůnová, 
L. Sejáková, M. Ištvánková a K. Pazder-
ková.

O týden později absolvovali vybraní žáci 
školy ve Vracově již 10. ročník triatlonu: 
100 metrů plavání, 8 kilometrů na kole 
a 1,3 km běhu. Naše výprava byla velmi 
úspěšná, když si ze 4 kategorií odvezla 



Zpravodaj18

PŘÍMĚSTSKÝ  TÁBOR

celkem 5 medailí, z toho rovnou 3 zlaté! 
Zvítězit dokázali A. Jansová, L. Sejáková 
a Jan Seják, který navíc získal pro školu 
putovní pohár.

Již po třetí je na konci roku vyhlášen nej-
lepší sportovec a sportovkyně školy. Letos 
se této pocty dostalo Tomáši Závorkovi 
a Karolíně Bohůnové.

V uplynulém školním roce se naše škola 
ve sportovních soutěžích AŠSK umístila na 
celkovém 2. místě ze 37 základních škol 
okresu Hodonín. Toto pěkné umístění odráží 
nejen kvalitu, ale i počet námi absolvovaných 
soutěží, kterých bylo celkem 39.

Sportu zdar i v příštím školním roce!
     

  Tibor Zmrzlík 

Po roční pauze jsme opět 
uspořádali příměstský tábor, 
abychom dětem z nižšího 
stupně zpříjemnili prázdniny. 
Tábor se konal od 12. čer-
vence do 16. července 2010 
a zúčastnilo se ho celkem 38 
dětí z 1. – 5. třídy.

Tábor nesl název POHÁD-
KOVÉ DOBRODRUŽSTVÍ 
a na celý týden byl připravený 
pestrý program. Každé ráno 
jsme se všichni sešli ve školní 
družině a probrali jsme pro-
gram celého dne. Hned první 

den jsme se rozdělili na čtyři 
skupinky. Děti si vymyslely 
jména svých oddílů, vytvořily 
si své plakáty a složily vlastní 
pokřik. Každý den jsme pro-
žívali jinou pohádku – Zlato-
vláska, Perníková chaloupka, 
Čert a Káča, Hloupý Honza… 
„Táborníci“ si během týdne 
vyrobili perníkové chaloupky 
z keramické hlíny, batikovali 
si šátky, každý v barvě své-
ho družstva, vytvořili masku 
čerta či zahráli divadlo… Děti 
byly hlavně v partě svých 

kamarádů a strávily spolu pět 
krásných dnů.

Opět jsme byli na celoden-
ním výletě, tentokrát ve Sport-
land Babylonu ve Stražovicích, 
kde si děti užívaly různých 
atrakcí – trampolíny, prolé-
začky, skluzavky, rozhlednu 
apod. Zastavili jsme se také na 
Bukovanském mlýně. Nejvíce 
se ale děti opět těšily na čtvr-
tek, kdy poseděly u táboráku, 
opekly si špekáčky a přespaly 
ve škole. Noc byla opět velmi 
rušná, ale vše jsme zvládli na 
výbornou.

Děkuji všem účastníkům 
tábora, ale především našim 
kuchařkám za výborné stra-
vování. Také děkuji zřizovateli 
školy za finanční příspěvek, 
bez kterého by bylo mnohem 
obtížnější tento tábor realizo-
vat. Také chci poděkovat za 
spolupráci kolegyni Martě 
Jaškové, mé dceři Michaele 
a Sebastianu Geschwandt-
nerovi.

Vladimíra Pavková
vedoucí tábora
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za j ímavos t i

Eliška Bohunová, narozená 
20. dubna 1979, je nejstarší 
ze tří sourozenců, vystudova-
la Obchodní akademii v Bře-
clavi, absolvovala vojenský 
praporčický kurz a nastoupila 
do armády, kde pracuje už 
deset let, dálkově studuje 
Filozofickou fakultu v Opavě 
– obor Česká literatura. 

Nyní si užívá své čerstvě 
narozené dcery Lary a s příte-
lem žije v Rapoticích u Brna.

Podle statistik pracuje 
k dnešnímu dni v armádě 
asi 13 % žen. Co Tě vedlo 
k tomu, abys vstoupila do 
armády? 

Rozhodně to nebylo kvůli 
lásce k uniformám. V době, 
kdy jsem ukončila ekonom-
ku, nás bylo asi devadesát 
nových uchazečů a prá-
ce žádná. Postupně jsem 
vystřídala spoustu povolání, 
prodávala jsem, dělala au-
pair v Holandsku, pracovala 
jsem v Brně jako barmanka. 
Chtěla jsem si udělat vyso-
kou školu, ale finančně se 
to nedalo zvládnout. A tehdy 
jsem se dostala k nabídce 
armády, která zahrnovala 
i studium zdarma. Byla to 
v té době jediná možnost, 
jak se posunout z místa 

Povolání: vojačka

a nezůstat prodavačkou 
nebo účetní. Udělala jsem si 
praporčický kurz a nastoupi-
la do armády. 

Jaké hodnosti jsi k dnešní-
mu dni dosáhla? 

Jsem praporčík.

Co konkrétně děláš? 
U své jednotk y jsem 

měla na starost komunikaci 
a spojení.

Jakým fyzickým a psy-
chickým výcvikem vojáci 
prochází?

Záleží, na jakou funkci se 
voják připravuje. Základní 
fyzická příprava se dá zvlá-
dnout. Pokud se jedná o pří-
pravu do speciální jednotky, 
je to již fyzicky náročnější.

Co se týká psychického 
výcviku, v posledních letech 
převládá spíše trend ze Spo-
jených států - těžší nátlak na 
psychiku vojáka. Když jsem 
nastoupila do armády já, tak 
ještě nic takového nebylo.

Jak se Ti pracuje v tradič-
ním mužském prostředí? 

Téměř celou dobu, co 
jsem zaměstnaná v armádě, 
jsem pracovala ve výhradně 
mužském prostředí a byla 
tam jediná žena. Zvykla 

jsem si na muže. Ženské 
prostředí mi při práci neva-
dí, ale tohle bylo pro mě 
něco úplně jiného. Mnoha 
vojákům vadí ženské kole-
gyně a podle toho se k nim 
i chovají. Ze začátku jsem si 
předsudky zažila na vlastní 
kůži. Když jsem nastoupila 
do jednotky sedmi mužů, 
tak jsem přímo cítila, jak mě 
tam nechtějí. Musela jsem si 
své postavení vybudovat. 

Zvlášť ve speciálních jed-
notkách muži mezi sebe jen 

FOB SHANK, LOGHAR
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těžce přijímají ženské kole-
gyně. Přesto si myslím, že 
situace je už v dnešní době 
lepší než před těmi deseti 
lety, kdy jsem začínala já.

Učí se ženy nějaké sebe-
obraně?

Většina jednotek má své-
ho instruktora MUSADO 
(pozn. autora: Moderní bojo-
vé umění MUSADO – Militari 
combat system je výcvik 
bojového umění určený 
výhradně pro armádní a poli-
cejní složky). Každá žena, 
pokud má zájem, může 
tento kurz bojového umění 
absolvovat.

Vím, že jsi navštívila zahra-
niční mise. Můžeš nám 
prozradit, kde jsi byla?

Byla jsem na třech misích. 
Strávila jsem šest měsíců 
v Kosovu. Pak jsem byla na 
sedm měsíců v Afghánistá-
nu, měsíc doma a pak jsem 
se znovu na sedm měsíců 
vrátila do Afghánistánu.

Nevadilo tak dlouhé odlou-
čení Tvému příteli?

Je zvyklý. Když jsem neby-
la na misi, tak jsem hodně 
jezdila na služební cesty 
(Anglie, USA a podobně), 
takže to náš vztah nijak 
nezkomplikovalo.

Zahraniční cesty určitě 
vyžadují jazykové vybave-
ní. Které jazyky ovládáš?

Maturovala jsem z fran-
couzštiny, ale hodně už 

jsem zapomněla. Anglicky 
se domluvím, mám hotovou 
zkoušku STANAG II (pozn. 
autora: STANAG je meziná-
rodní jazyková zkouška pro 
armádu). To mi v armádě 
zatím dostačuje. 

Jak taková mise probíhá?
Záleží na jednotce a jejích 

úkolech. Hlídají se civilní 
týmy, aby mohly dělat svou 
práci. Prohledává se území 
a podobně.

Když jsme byli v Hilmandu, 
na jihu Afghánistánu, byla 
jsem z devadesáti devíti 
procent zavřená na základně 
a zajišťovala satelitní spojení 
s ČR a spojení kluků v terénu, 
kteří plnili náročné úkoly. 

Jak jsi trávila volný čas, 
pokud jsi nějaký měla?

Ráda bych řekla, že jsem 
volno měla, ale moje práce 
mě hodně časově vytěžo-
vala. Přiznám se, že jsem 

měla maximálně čas  jít si 
zaběhat.

Jak je to třeba s hygienou, 
když je voják na misích?

Záleží na místě, kde jsme 
byli. Já jsem v Afghánistá-
nu strávila část pobytu na 
britském kempu, kde bylo 
veškeré zázemí vybudova-
né. Dalších sedm měsíců to 
bylo horší. Vybudovali jsme 
vlastní kemp a vodu jsme 
brali jen od místních, takže 
žádný luxus to nebyl.

Byla jsi Ty nebo někdo 
z Tvé jednotky v ohrožení 
života?

Ano. V roce 2008 při jed-
nom z výjezdů naší patroly 
s dánskou jednotkou zemřel 
můj šéf. Jejich úkolem teh-
dy bylo hlídat dánský civil-
ní provinční rekonstrukční 
tým a při obhlídce terénu 
odpálil jeden z afghánských 
sousedů bombu. Můj šéf 

FOB PRINCE, HILMAND, AFGHANISTÁN
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se ocitl v bezprostřední 
blízkosti výbuchu a byl na 
místě mrtvý.

Zažívalas strach? 
Samozřejmě. Na kemp 

často padaly rakety. Přimě-
řená míra strachu je normál-
ní. Spíš by bylo zvláštní ho 
neprožívat.

Afghánská kultura je spo-
jena s islámem a pro vět-
šinu z nás je hodně nepo-
chopitelná. Setkala ses 
osobně s Afghánci a jejich 
kulturou? 

Setkala. Jejich kulturu 
neodsuzuji, souvisí s jejich 
vírou a od toho se odvíjí 
i postavení ženy ve společ-
nosti. Osobně jsem se hod-
ně setkala s dětmi, protože 
Britové dělali akce pro děti, 
kde se rozdávaly potravi-
ny a hračky. Já jsem měla 
za úkol prohledávat ženy 
a kontrolovat, zda nejsou 
ozbrojené.

Ženy v této zemi vykonáva-
jí veškerou práci, ve čtyřiceti 
letech vypadají jako u nás 
osmdesátileté babičky. Není 
vůbec výjimkou vidět dese-
tiletou holčičku, která se 
stará o několik dalších dětí 
a na rukou chová dvě malé 
děti. Muži se k nim chovají 
zvláštním způsobem.

Mám jednu osobní zku-
šenost, kdy jsme se s celou 
jednotkou setkali s jed-
ním vysokým důstojníkem 
afghánské policie. Stáli 

jsme všichni v řadě vedle 
sebe a on nám podával ruku. 
Byla zima, takže jsem měla 
oblečenou helmu, vestu... 
Když se ke mně přiblížil, 
natáhl ruku a zjistil, že jsem 
žena, tak rukou ucukl a už 
mi ji nepodal.

V materiálech o armádě 
je uvedeno, že můžeš být 
přemístěna na jakékoliv 
místo v rámci republiky 
(o zahraničí se nepíše). 
Musíš vždy souhlasit se 
svým umístněním?

Všechno je hlavně o do-
brovolnosti. Do zahraničních 
evropských struktur jsou 
dokonce dlouhé pořadníky 
a tlačenka. Jedná se o do-
brou práci, dobře placenou. 
Tam jsem se já osobně nikdy 
necpala.

Můžeš si sebou vzít do 
zahraničí rodinu?

Samozřejmě.

Panuje názor, že vojenská 
služba je dobře placená. 
Myslíš, že je to tak? 

Kdybych tyto peníze brala 
v místě bydliště, bylo by to 
super. 

Když to srovnám, že na 
misii jsem byla dvacet čtyři 
hodin, sedm měsíců v kuse, 
tak když budu pracovat stej-
ně u nás – vydělám si víc.

Nerada srovnávám, ale 
v USA nebo Británii je voják 
hrdina, u nás je tomu spíš 
naopak. Pohled Čechů je, 

že jezdíme na mise jen pro 
peníze. Byla bych ráda, 
kdyby se tento pohled změ-
nil, aby si lidé uvědomili, 
že vojáci musí také odvá-
dět nějakou práci, která je 
užitečná.

Myslíš, že se po misích Tvůj 
život změnil? Začala jsi na 
svět pohlížet jinak?

Určitě. Dnes už žádné 
žabo-myší války neřeším.

Armáda je systém posta-
vený na hodnostech. Může 
i v takovém kolektivu vznikat 
opravdové kamarádství? 

Já jsem většinou děla-
la v menších kolektivech. 
Situace, kdy jsme se spo-
lečně dostali do nebezpečí 
a kdy jsme toho skutečně 
hodně prožili, z nás udělaly 
opravdové přátele. Dodnes 
mám spoustu přátel hlavně 
z Ameriky, se kterými jsem 
ve spojení.

Co se Ti líbí na Tvé práci?
Vždycky jsem měla práci, 

která byla zajímavá, pohlco-
vala mě, pracovala jsem na 
tři sta procent. Pracovala 
jsem i jako instruktor spojo-
vací techniky – výcvik nových 
kadetů. Má práce pro mě byla 
přínosná a zajímavá.

Co se Ti nelíbí na armádě?
Nelíbí se mi, že proti jiným 

zahraničním jednotkám 
jsme velmi špatně technic-
ky vybavení. Za neuvěřitelné 
peníze se nakupují prostřed-
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nictvím veřejných zakázek 
nové materiály a zařízení, 
která jsou v praxi nevyhovu-
jící. Připomínky těch, kteří 
nakonec zařízení používají, 
se neberou v potaz. 

Naši vojáci jezdí na mise 
nevybavení. Mají špatné 
přílby, špatnou balistickou 
ochranu. Kdyby nebylo Ame-
ričanů, kteří nás podpořili 
a poskytli nám auta, spojení, 
ochranu, zbraně, tak si to 
nedovedu vůbec představit.

Vzpomněla jsi zbraně. Baví 
Tě střílet?

Díky jednotce, ke které 
jsem patřila, jsem si vyzkou-
šela snad všechny zbraně 
a musím říct, že mě baví stří-
let na terč. Teď už jsem ale 

dlouho nestřílela, takže je to 
s tou mojí muškou horší. 

Když řekneš, že jsi voják,  jak 
lidé reagují?

Zažívám smíšené reakce, 
ale častější jsou záporné 
ohlasy na armádu. Lidé 
nás většinou označují jako 
vyžírky. 

Můj názor je, že každý má 
možnost do armády jít (do 
nedávna probíhal nábor). 
Navíc si myslím, že každé 
povolání je svým způsobem 
potřebné.

Že jsem žena vojačka – na 
to lidé nereagují.

Máš dítě a přítele. Co bude 
teď? Byla bys schopná zno-
vu odejít a nechat je tu?

Paní Marie Kučerová (č.p. 577) se v letoš-
ním roce dožila 93 let. Narodila se v Mutěni-
cích manželům Veselým a měla dvě sestry. 

Navštěvovala Obecnou školu v Mutěnicích, 
později složila zkoušky ze tří ročníků měšťan-
ky. Ve 14 letech odešla do služby. Pracovala 
jako pomocná síla v hotelu v Hodoníně. Po 
krátké době změnila kvůli mnoha faktorům 
působiště a přijala práci pomocnice v kuchy-
ni v Brně. Pracovala v rodině vzdělaného 
a zámožného pana V. Čecha, ředitele Zem-
ské rady. Služba byla velmi dobrá, ale díky 
okolnostem se musela po třech letech vrátit 
zpět k rodičům. 

V roce 1939 se provdala za Josefa Kučeru 
z Dolních Bojanovic. Spolu vychovali 6 dětí. 
Z počátku bydleli v malém domku rodičů 

Kučerových za velmi těžkých podmínek. Aby 
se manželé mohli postavit na vlastní nohy, 
přihlásila se paní Marie v roce 1941 do roč-
ního kurzu na zdravotní sestry do Pardubic. 

Žijí mezi námi

Když se narodila Lara, 
říkala jsem si, že Afghá-
nistán byl mnohem jedno-
dušší☺. Taky jsem si dřív 
myslela, že bych dokázala 
rodinu na čas opustit... Dnes 
už si to nemyslím. Závazek 
pro armádu mi končí v roce 
2012 a ještě nejsem rozhod-
nutá, jestli ho obnovím.

C o te d y  p l á n u j e š  d o 
budoucna?

Pořád se snažím dostat 
někam dál. Původně jsem 
chtěla učit český jazyk, až 
dokončím vysokou školu. 
Ale také jsem přemýšlela 
nad instruktorem fitness. 
Všechno ukáže čas.

A.Č.

Dolní Bojanovice 23

Kurz si musela sama hradit, měsíčně 500,- Kč
(což bylo v té době mnoho peněz). Byla 
nucena prodat pole, které dostala věnem, 
a těmito penězi si kurz financovala. Rodiče ji 
velmi podporovali. Maminka jí opatrovala roční 
holčičku, protože v Pardubicích pobývala 
přes celý týden.

V té době byly uzavřeny vysoké školy a díky 
tomu kurz společně s paní Marií navštěvovaly 
také studentky medicíny, od kterých se mnohé-
mu přiučila. Při studiu byla dle slov tehdejšího 
primáře velmi oblíbená, učenlivá, spolehlivá 
a obětavá. Po ročním vzdělávání získala osvěd-
čení jako porodní asistentka. Chtěla se vrátit 
a provozovat své zaměstnání v Dolních Bojano-
vicích, ale byla požádána, aby převzala praxi ve 
Velké nad Veličkou. Na své první působiště se 
sebou vzala i své dvě dcerky Marii a Vojtěšku 

a svoji sestru Aničku, která navštěvovala ve Vel-
ké nad Veličkou měšťanku. Bydlely zde u sedlá-
ka. Za svou práci dostávala od obce měsíční plat 
ve výši 500,- Kč. Bylo jí také dovoleno pěstovat 
zeleninu v rozlehlé zahradě. Ve volných chvílích 
se učila vyšívat ubrusy, které prodávala a tím si 
přivydělávala.

Do Dolních Bojanovic se vrátila za rok a půl 
a pokračovala ve své práci - „porodní babky“. 
Po roce 1950 se porody dle nařízení státu 
přesunuly do nemocnic. Paní Marie Kučerová 
nastoupila jako zdravotní sestra na dětské 
oddělení. Později přešla na porodnické oddě-
lení, kde pracovala až do důchodu.

Paní Marie Kučerová se dodnes těší dob-
rému zdraví. Přejeme jí, aby jí to vydrželo i do 
dalších let.

Z.M.

Naši obec navštívil v pondělí 23. srpna „velo-
cipedista“ na historickém vysokém kole, pan 
Josef Zimovčák. Pochází z Veselí nad Moravou 
a svými sportovními výsledky se řadí mezi špič-
kové sportovce. Historické kolo je staré sto let 
a váží, narozdíl od běžného čtyřkilového kola, 
celých 25 kg. Jeho světový rekord 522,250 
km v jízdě na 24 hodin z roku 1996 je zapsán 
v Guinessově knize rekordů.

Pan Zimovčák je povoláním pojišťovací 
agent, tentokrát však navštívil naši obec, aby 
zájemcům představil možnost získání dotace 
prostřednictvím programu Zelená úsporám. 
Na otázku, proč zastupuje tento projekt, odpo-
věděl: „Zdravý občan, zdravý region. V rámci 
otvírání cyklostezek v ČR mi tato spolupráce 
byla nabídnuta. Možnost využít dotace, které 
jsou určeny ke zkvalitnění životního prostředí, 
mě zaujala. Přednáším občanům, jaká ekono-
micky výhodná možnost je tu pro ně připrave-
na, ale rozhodnout se musí sami.“ 

Letos v červnu se stal cyklista spolu 
s občanským sdružením HigBic a s Mirou 
Bilíkem ze slovenské nadace Deťom pre život 
ikonou společného charitativního projektu 
„Na kole dětem“, který je určen na pomoc 
dětem trpícím leukémií. „Startovali jsme na 
kole v rámci Slovenska a Česka na nejvýchod-
nějším bodě Nová Sedlica a končili v nejzá-
padnějším bodě České republiky, v Aši. Cesta 
měla dvanáct etap, 1480 kilometrů. Navštívili 
jsme kliniky v Košicích, Bánské Bystrici, Bra-
tislavě, Brně, Olomouci a Praze a odevzdali 
jsme každé klinice příspěvek ve výši sto tisíc 
korun. Nejdůležitější na celé cestě bylo zvidi-
telnění pacientů s touto chorobou a přinesení 
radosti nemocným dětem.“

Projekt podpořili sponzoři a každý, kdo si 
zakoupil tričko nebo náramek projektu. Tento 
projekt bude mít v červnu 2011 své pokračo-
vání. Tentokrát se pojede i přes Maďarsko, 
Rakousko a Německo. A.Č.

ZAJÍMAVÁ NÁVŠTĚVA



Zpravodaj24

Ž E L V Í  N E R V Y

Patnáct let oslavila letos hudební skupi-
na Želví nervy. Pro své příznivce připravila 
skupina koncert, na kterém představila své 
nové CD. Na obalu CD se skupina přiznala, 
že výročí oslavují především vydáním nové-
ho profilového alba. „Nové CD je průřezem 
skladeb od 90. let po současnost, jde spíše 
o výběr toho nejlepšího. Nyní zbývá probrat 
ještě skladby, které zůstaly v šuplíku, a před-
stavit je posluchačům,“ podal informaci Tomáš 

Hudební skupina Propolis slaví v letošním 
roce 25 let své existence. Ačkoliv byl v mnoha 
materiálech zapsán jako rok vzniku skupiny 
1984, skutečně začala kapela vystupovat 
až v roce 1985. Propolis je jedna z veřejně 
nejaktivnějších skupin v Dolních Bojanovi-
cích. Zavedla tradici předhodového koncertu 
„Pozdvižení na vsi“, zájem vzbudila i soutěž 
„O pohárek stařečka Vlkanice“. Smysl pro 
humor a originalita jim rozhodně nechybí. Obje-
vují se na různých festivalech a přehlídkách.

Osvědčené složení skupiny, které zahrálo 
na koncertě i letos, je Petr Šimek alias Vavři-
neček – el. kytara, zpěv; Richard Lekavý alias 
Martin Jura – key-board, saxofon, kytara, 
zobcová flétna, akordeon, zpěv; Luboš Mrk-
va alias Bakula – basová kytara; Ivo Broček 
alias Smyřa – bicí. Neodmyslitelným členem 
skupiny je také Stanislav Ištvánek alias Vlka-
nica, bez jehož přítomnosti se téměř žádná 
z akcí neobejde.

Naše obec je vyhlášená svou hudebností. V letošním roce se nám sešlo 
hned několik výročí založení hudebních seskupení. Jednotlivá výročí jsou 

sepsána od nejstaršího po nejmladší:

P R O P O L I S

Na oslavu narozenin odehrála skupina 
v neděli 22. srpna společný koncert s kape-
lou Želví nervy. Koncert se konal v parku za 
Základní uměleckou školou. Na dotaz, jaký 
dojem si odnáší muzikanti z koncertu, se 
členové skupiny shodli, že je těší pocit, že se 
stali průkopníky nového areálu.
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G R A J C A R

Deset let slaví letos i cimbálová muzika 
Grajcar. Jedná se o nejmladší cimbálovou 
muziku v Dolních Bojanovicích, přesto si svými 
vystoupeními získali publikum všech generací. 
Historie kapely se začala přesně na Silvestra 
v roce 2000 a její složení se postupně ustálilo 
v této podobě: Martin Zlomek – prim, housle; 
Roman Hořák – housle; Petr Zlomek – cimbál; 
Radek Pekařík – viola; Ondřej Kaňa – kontra-
bas; Marian Dvořák – klarinet.

Cimbálová muzika Grajcar se v neděli 
11. července zúčastnila folklorní soutěže pod-
karpatských muzik v polském městě Trzcinica. 
Ze 14 souborů z Polska, Česka, Slovenska, 
Ukrajiny a Rumunska obsadila v soutěži se 
svým dvacetiminutovým pásmem neskutečné 
1. místo. „Loni v srpnu jsme na pozvání města 
Hodonín hráli v Polsku na vinařských dnech. 
Jeden z návštěvníků si nás všiml a pozval nás na 
tento folklorní festival. Hodnotily se jednak kro-
je, zařazení do jednotlivých regionů, písničky 
i hudební podání,“ vysvětlil Ing. Martin Zlomek, 
primáš. A čím si naši muzikanti získali pětičlen-
nou porotu? „Patrně se porotcům líbily naše 
kroje. Do programu jsme zařadili také více-
hlasné skladby a podali jsme strhující výkon,“ 
přesvědčil nás o kvalitách Martin Zlomek.

Zda Grajcar pro své příznivce chystá k výro-
čí vydání nového CD nebo zda plánuje oslavu 
desetiletého výročí, nechtěl primáš cimbálky 

prozradit: „Pro své fanoušky plánujeme 
překvapení. Bereme jako svou občanskou 
povinnost poděkovat za jejich desetiletou 
přízeň.“

Cimbálová muzika Grajcar se divákům opět 
představí na vánočním turné s Petrem Bende. 
Koncert, který se měl konat 21. prosince 
v Obecním domě, se letos z kapacitních 
důvodů přesouvá do Domu kultury v Hodoní-
ně. Bližší informace budou včas zveřejněny 
na plakátech. 

Jednou z čerstvých novinek je informace, 
že cimbálová muzika bude křtít společně 
s Petrem Bende a jeho bandem DVD natoče-
né při jednom z loňských vánočních koncertů. 
Křest je připraven na 2. listopadu v Praze. 
Kmotrem jim bude známý herec a bavič Miro-
slav Donutil. Bližší informace k akci nebyly 
v den uzávěrky Zpravodaje k dispozici.

Červenka, který je autorem textů i hudby 
většiny písní.

K původnímu složení Tomáš Červenka, 
Marcela Červenková, Zdeněk Košutek a Vojta 
Herka přibyl letos v květnu i bubeník Rudolf 
Půlkrábek.

Koncert, který se konal v neděli 22. srpna 
v parku za základní uměleckou školou, přilá-

kal širokou veřejnost. „Ze začátku nám slu-
níčko svítilo do očí, ale z koncertu mám dobrý 
pocit, došlo hodně lidí. Výborné bylo, že děti 
hrající se na prolézačkách nijak nenarušovaly 
koncert,“ svěřil se Tomáš Červenka. 

Želví nervy vystoupily 28. srpna na rocko-
vém festivalu v Mikulčicích a v pátek 3. září 
na Hasičské noci. 
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S C H O L A

Po několikaleté odmlce začala v roce 2000 
Schola opět vystupovat při církevních akcích. 
Hlavním mentorem skupiny je po celé deseti-
leté období Jan Herka. Celkový počet hudeb-
níků a zpěváků se pohybuje kolem třiceti. 

V nástrojovém obsazení dnes hraje: kytara 
akustická i elektrická, baskytara, klávesy, 
housle, mandolína, příčná i zobcová flétna, 
klarinet, saxofony různého ladění, trubka, 
pozoun, bicí a další rytmické nástroje.

TA X M E T U

Už pět let o sobě dává vědět i pop-rock-
ová kapela Taxmetu. Jednotliví členové 
skupiny se rozjíždějí do všech koutů světa 
a jen několikrát do roka se sejdou, aby si 
společně zahráli.

V letošním roce jsme je mohli vidět 3. září 
na Hasičské noci.

R.R.

Ž E N S K Ý  S B O R

Také Ženský sbor oslavil již deset let od své-
ho vzniku. Na „své“ narozeniny připravily členky 
za finanční podpory Obce 31. července Bese-
du u cimbálu. Po několika letech se milovníci 
cimbálky sešli opět u Slovácké chalupy. Pro-
středí chalupy přilákalo stovky příznivců tohoto 
žánru. Na besedě vystoupili jako hosté: Ženský 
sbor z Lanžhota, Búdové umělkyně z Vlčnova, 
Mužský sbor z Josefova, Mužský sbor z Mikul-
čic a sólisté Jana Dvořáková, Vlaďka Lekavá, 
Anna Řezáčová, Kateřina Zigáčková, Stanislav 
Bílek, Josef Dvořák a Jiří Salajka. Celou bese-
du slovem provázela paní Ludmila Kaňová. 
Hrála cimbálová muzika MORAVA. 

Ženský sbor je velmi aktivním sdružením. 
Pod vedením Aničky Řezáčové vystoupil sbor 
v letošním roce již na několika akcích u nás 
i v okolí. Zazpívaly ve Vlčnově, Zlatých Horách, 
Hodoníně, Mutěnicích, Ratíškovicích, Hluku, 
Mikulčicích, Dolních Dunajovicích, Vaceno-

vicích a v Poštorné. S programem Fanoše 
Mikuleckého „Cesta zarúbaná“ vystoupily 
společně s dalšími zpěváky v Dolních Boja-
novicích, Staré Břeclavi a na Mezinárodním 
folklorním festivalu ve Strážnici 2010.

Ženský sbor si k letošnímu výročí pořídil 
nové modré halenky, ve kterých chtějí naši 
obec reprezentovat na akcích u nás i v okolí.
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K podzimu neodmyslitelně patří pouštění 
draků. Předchůdcem papírového draka je 
bezpochyby mytické zvíře – drak – vyskytující 
se v celé řadě pověstí a bájí v různých kultu-
rách. Setkáme se s ním v egyptské, řecké 
i čínské mytologii. A ani české pověsti nezů-
staly boje s drakem ušetřeny. Vzpomeňme na 
Bruncvíka a jeho lva, kterému rytíř pomůže 
právě v boji s drakem. 

Moderní definice draka určeného k pouště-
ní a zábavě zní – drak je létající zařízení těžší 
než vzduch spojené lanem se zemí, které se 
ve vzduchu udržuje bez vlastního pohonu, 
pouze na základě aerodynamických sil (ency-
klopedie Wikipedia). První zmínky o pouštění 
draků pocházejí z Číny ze 4. století před n. l. 
a podle legend bývali z počátku používáni jako 
spojení mezi bohy a lidmi, někde měli draci 
zahánět blížící se bouře, chránit pole před 
ptáky nebo zastrašit nepřítele. V Evropě se 
draci pouští přes 500 let.

V době před rozvojem letadel, balónů 
a družic byli draci využíváni v meteorologii 
a dokonce i ve vojenství. Svou zlatou éru zažili 
v druhé polovině devatenáctého století. Před 
první světovou válkou se je armáda snažila 
zdokonalit pro výzvědné účely a speciálně 
upravení draci dokázali dokonce nést i lid-
skou posádku. Právě meteorologický drak 
podporovaný soustavou osmi dalších draků 
dosáhl výškového rekordu, kdy 1. 8. 1919 
nad Německem vystoupal do výšky téměř 
devět a půl kilometru.

Vlastnoručně vyrobení draci v poslední 
době začínají být vytlačováni kupovanými, 
technicky vyspělejšími typy, které lze do 
značné míry řídit a s nimiž je možné zvládat 
i složitější akrobatické kousky. Draky můžeme 
rozdělit podle tvaru (plošné x krabicové) 

Pouštění  drakůPouštění  draků

nebo podle využití (rekreační x závodní).  
Mezi závodní draky patří i draci bojoví. Např. 
v Japonsku se pořádají velké dračí bitvy, kdy 
úkolem je chytit soupeřova draka a stáhnout 
ho na zem. Bojový drak má tažnou šňůru pole-
penou mletým sklem a pískem, aby mohl při 
správném manévrování přeřezat soupeřovo 
lanko a poslat ho k zemi. 

Technické zvládnutí letu a estetické kvality 
draka jsou dvěma hlavními disciplínami, které 
se hodnotí v soutěžích, obvykle nazývaných 
„drakiády“. Hrátky s draky došly i tak daleko, 
že se draci začali používat při takzvaném 
power-kiting (jízda za drakem) např. při jízdě 
na surfu či snowboardu.

Radost dětem uděláte určitě vlastnoručně 
vyrobeným papírovým drakem. Návodů exis-
tuje spousta, namátkou se můžete podívat 
na http://hobby.idnes.cz/, případně na 
www.domacidilna.cz nebo na www.volny.
cz/pompeius/diamantnavod.html (krabicový 
drak). Možná, že chvíle strávené společ-
nou výrobou, budou veselejší než samotné 
pouštění.  

D.F.
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Au tomob i lov í  ve terán i  jako koníček

František Pospíšil, narozený 19. března 
1971. Vystudoval Střední školu lesnickou, haj-
ným se však nikdy nestal. Deset let pracoval 
jako zámečník, v současné době už devátým 
rokem pracuje u Hasičského záchranného 
sboru v Hodoníně. Spolu s bratrem Jirkou 
„propadl“ kouzlu veteránů. Je členem Slo-
váckého veteran car clubu Uherské Hradiště. 
Jeho sbírka však nezahrnuje jen automobilové 
veterány, najít u něj můžete také funkční sta-
rožitnosti (rádia, gramofony, světla, kamery, 
1. českou televizi s rádiem, fotoaparáty, stará 
kamna, lampy, hodiny) a spoustu dalších 
zajímavostí. 

Jak ses k tomuto koníčku dostal?
Narozdíl od kluků ze základky jsem začal 

docela pozdě. V 15 letech jsem našel doma 
jeden starý motor. Složil jsem ho dohromady 
a on fungoval. Tak jsem tomu propadl.

Co všechno máš ve své sbírce?
S bráchou nás zajímá hlavně český vývoj, 

takže máme škodovky, Jawa, Aero... Něco 
by se našlo i anglického. Měl jsem doma 
mnohem víc modelů, ale postupně jsem zjis-

til, že nemá smysl všechno držet. Z hlediska 
priority a srdeční záležitosti jsem vybral jen 
to nejlepší a zbytek jsem prodal. 

Co je pro Tebe ve sbírce nejcennější?
Je to první vyrobený motocykl Jawa Rum-

pál 500. Bylo jich vyrobeno tisíc šestnáct 
a zhruba jen třicet se jich zachovalo. Tu 
mám právě rozdělanou a snad s ní vyjedu 
příští sezonu.

Z automobilů je pro mě nejhodnotnější 
še-stimístné Škoda Taxi z roku 1929. Tento 
typ auta se nevyráběl kompletní. Vyrobilo 
se jen 651 podvozků a každý majitel si 
musel karoserii nechat dodělat podle toho, 
k jakému účelu měla sloužit (taxi, dodávka, 
kabriolet aj.). Těchto aut je už asi jen deset 
až patnáct kusů. Stáří zmíněného vozu je 
patrné i z pedálu: až ve třicátém roku pře-
cházeli výrobci na plynový pedál na kraj. Do 
té doby byl pedál uprostřed, což je docela 
zážitek řídit.

Jak jsi veterány pořizoval? V celku, jako 
vraky nebo po částech?

Všechno jsem koupil jako vrak a postup-
ně sám opravil s výjimkou svého prvního 
auta Jawa Minor z roku 1939, které jsem 
si koupil pojízdné v šestnácti letech na 
půjčku. Potom jsem musel dva roky čekat, 
než si k němu dodělám řidičák, abych se 
mohl projet☺. 

Veškeré opravy si děláš sám, nebo využíváš 
nějakého odborníka se znalostí historie?

Při rekonstrukci musí každá opravená 
část vozu odpovídat původnosti. Spousta 
věcí se dá sehnat a spoustu věcí si vyrobím 
sám. Dřív byl problém něco koupit, dnes to 
problém není, ale ceny jsou dost vysoké. 
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Pro vjezd veterána na silnici je potřeba auta 
nějak registrovat. Jak to vlastně funguje?

Auta s historickou značkou (pozn. autora: 
historická značka obsahuje písmeno V a čís-
lo) podléhají krajské klubové testaci. Každé 
auto projde přes komisi a dostane doklad 
o tom, že se jedná o historický vůz. 

Toto se týká i automobilů ze šedesátých 
a sedmdesátých let, které jsou rychlejší, mají 
historickou poznávací značku. Pro jejich pro-
voz je potřebný navíc protokol o funkčnosti 
brzd, protokol o řízení a podobně. 

Kolikrát za rok se stihneš projet?
V době od června do září máme sezo-

nu. Veterány projíždíme s bráchou každý 
víkend, když je hezké počasí. Jezdíme i na 
srazy, které jsou v tomto období velmi časté. 
Ani se to nedá všechno postíhat. Za víkend 
stihneme provětrat i několik modelů.

Přemýšlel jsi, že bys veterány někdy vysta-
vil pro veřejnost?

Několikrát jsem vystavoval na Pálení čaro-
dějnic, párkrát jsme s veterány projížděli 
obcí se známými, tak byla možnost přijít se 
podívat. Do budoucna zatím nic konkrétního 
v plánu nemám.

Máš vozy pojištěné?
Platím zákonné pojištění, které se u histo-

rických vozů počítá trochu jinak než u běž-
ných vozidel. Platí se jen jedna dvanáctina 
pojistného. Což je vzhledem k tomu, že se 
na silnici objeví skutečně jen o víkendu, 
odpovídající částka.

Jinak havarijní pojistky jsou velmi dra-
hé, takže je nepojišťuji. Každý, kdo chce 
s veteránem jezdit, musí investovat aspoň 
do klubové atestace na původnost vozidla. 
Sice je to investice navíc, ale když dojde 
k bouračce nebo poškození veterána, tak 
se hodnota škody počítá ze skutečné his-
torické hodnoty.

Zažil jsem už kuriózní případy. Lidé se 
chtějí na veterána podívat z blízka, a tak nás 
předjedou a přibrzdí, aby se mohli podívat. 
Jenomže zapomínají na to, že stará auta brz-
dí mnohem hůř než klasické automobily.

Máš u svých vozů vysledované i původní 
majitele?

To nemám. Ono je to v dnešní době těžké. 
Na silnici jezdí spousta skutečně dobrých 
replik, z toho každý tvrdí, že jezdí v originá-
le. Například o jednom speciálu se ví, že 
jich bylo vyrobeno pět, jezdí jich dnes na 
silnicích kolem čtyřiceti a každý tvrdí, že 
má zaručeně originál. Pak zjišťuj původního 
majitele☺.

Celkově se dá asi říct, že veteráni jsou 
pro Tebe časově i finančně náročným 
koníčkem?

To ano. Časově se to ani nedá spočítat. 
Když jsem kdysi opravoval jednoho veterá-
na, ze zajímavosti jsem si zapisoval, kolik 
hodin na opravách strávím. Po měsíci jsem 
tuto evidenci vzdal.
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Máš ještě i jiné koníčky?
Jistě. Velmi rád trávím čas za volantem. 

S bráchou mám projetou například Anglii 
a celé Skotsko. Zbytek volného času strávím 
tady v dílně. Jinak mě baví turistika. 

Vím, že jsi vlastníkem i jiných, méně obvyk-
lých – moderních vozidel (např. motorka, 
čtyřkolka...). Čím jezdíš raději?

To záleží na náladě. Když jedeme na 
dalekou cestu, letos třeba do Rumunska, 
tak jsem jel na enduru.  Když jsme jeli do 
Francie, Maroka, Saint Tropez, tak jsme si 
s bráchou „stříhali“ o pohodlného choppera 
(pozn. autora: typ motorky).

 
Jezdíte za každého počasí?

Ano. Ani déšť ani sníh v Alpách nás 
neodradí.

To určitě vyžaduje i speciální výbavu.
Máme kvalitní oblečení, spacáky, stany. 

Bylo i několik krizových situací, kdy jsme 
volili k odpočinku místo stanu raději moto-
rest, aby nám veškeré promočené oblečení 
mohlo vyschnout.

Kolik vás obvykle jede ve skupině?
Pět až šest lidí, vzdálenější cíle i míň - tři 

až čtyři osoby.

Které kouty Evropy jste navštívili?
Norsko, Rumunsko, každý rok Alpy 

- rakouské, italské, švýcarské, Rakousko, 
Slovinsko, francouzské pobřeží, Švédsko, 
Dánsko... 

Lidé často nadávají na motorkáře, takže 
se musím zeptat: Platíš často pokuty?

Ne. Naposledy jsem platil pokutu v 18 
letech.

Jako hasič se často sám nehod účastním, 
takže vlastní bezpečnost nepodceňuji.

Hodně lidí nadává na motorkáře, ale 
správný motorkář není ten, kdo přes obec 
jede stovkou. Je mi jasné, že se vždycky 
najde někdo, kdo kazí jméno ostatním, 
a pak nás všechny hází do jednoho pytle. 
A to je škoda. 

A.Č.
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k rá tké  zp ráv y

FOTO: Marek Měchura

• Tradiční závěrečný koncert žáků základní 
umělecké školy se konal v pátek 25. čer-
vna za účasti širokého publika. Z vystou-
pení hudebního a tanečního oboru byl 
pořízen záznam formou DVD, který je 
možno zakoupit na obecním úřadě. 

• V pořadí již třetí Farní den se konal v nedě-
li 27. června. Pro děti byly připraveny hry 
a soutěže. Všichni zúčastnění byli pozvá-
ni na občerstvení a ochutnávku ve farním 
sklepě. Zpestřením pro všechny děti byl 
body-painting (malování na obličej). Kaž-
dé z dětí se mohlo nechat vyzdobit podle 
vlastního přání. K vidění byly obličeje lvů, 
tygrů, motýlů, opic a podobně.

• Letní kino mohli diváci navštívit v termínu 
od 19. do 24. července. Připraveno bylo 
šest filmů, z nichž divácky nejnavštíveněj-
ším se stala komedie Ženy v pokušení. 
Ostatní filmy (Doktor od jezera hrochů, 
Dešťová víla, Mamas and Papas, Princ 
z Persie a Kuky se vrací) zaznamenaly prů-
měrnou návštěvnost. 

• Klub seniorů v naší obci je zejména díky 
iniciativě manželů Krupicových velmi aktiv-
ní. Mimo pravidelné schůze pořádá klub 
akce pro členy i další zájemce. Na sobotu 
31. července byl připraven již čtvrtý Sraz 
harmonikářů. Návštěvnost předčila oče-
kávání pořadatelů. Milovníci harmonik se 
sjeli do Restaurace Myslivna ze všech kou-
tů naší republiky. Obec tuto akci finančně 
podpořila příspěvkem.

 V červenci zorganizoval klub navíc zájezd 
do Olomouce a na Svatý Kopeček.

• Koncert křesťanské skupiny NOBIms 
se pro nepřízeň počasí konal v kostele 
sv. Václava v pátek 27. srpna. Na koncert 
se sjeli příznivci hlavních protagonistů 
Stanislava Bílka a Martina Nováka ze širo-
kého okolí. Hostem koncertu byl známý 
skladatel a zpěvák Pavel Helan se svou 
skupinou.

• V neděli 29. srpna se konala akce Zahrá-
vání hodů se Zarážáním hory. Společný-
mi pořadateli se stala Bojanovská chasa, 
Vinařský spolek a Obec Dolní Bojanovi-
ce. Již druhým rokem se dvě samostatné 
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akce spojily. Po zaražení hory se průvod 
krojované mládeže odebral Pod Zelené za 
doprovodu dechové hudby Skaličané. 

• Po loňském úspěchu si i letos ve dnech 
4. až 6. září zopakoval Český zahrád-
kářský svaz Dolní Bojanovice v Obecním 
domě ZAHRÁDKÁŘSKÉ DNY. V prosto-
rách Obecního domu bylo možné zhléd-
nout aranžmá tvořené výpěstky (ovoce, 

zelenina a květiny) nejen místních pěsti-
telů, ale také zahrádkářů z blízkého okolí. 
Sobotní výstavu doplnila přednáška Ivana 
Kosíře na téma: „Bylinky a zdravý životní 
styl“. Pan Kosíř předal posluchačům mno-
ho praktických informací ze svých dlou-
holetých zkušeností. Nedělní odpoledne 
vyplnilo aranžování květinových vazeb 
pana Přemysla Michala. 

 Výbor ČZS děkuje všem pěstitelům za 
poskytnuté výpěstky, květiny a doplňkový 
materiál na výstavu. O aranžmá se posta-
rala: Eva Sejáková, Jana Majzlíková, Eva 
Nováková, Pavla Hranická, Věra Blahová, 
Jana Bačová, Kateřina Lelková.

• Nový ceník inzerce ve Zpravodaji
 Rada obce odsouhlasila nové ceny za zve-

řejnění reklamy ve Zpravodaji.

Za zpracování inzerátu do grafické podoby 
bude účtován poplatek ve výši 250,- Kč.

Rozměr Cena 

  1/1 1000,- Kč

  1/2 500,- Kč

  1/3 350,- Kč

  1/4 250,- Kč

  2/3 650,- Kč
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Jako každý rok i letos se uskutečnilo tábo-
rové dobrodružství. Tentokrát se ale trochu 
odlišovalo od předchozích let. Změnili jsme 
totiž tábořiště a také počasí - nebylo to pravé 
táborové, ono nám tam totiž „ani nekáplo“.

Ve středu 7. července 2010 vyrazilo 27 
dětí za vedoucími do malé vesničky Vísky, 
která se nachází blízko Letovic.

První den večer se udála zvláštní věc. 
Po setmění, kdy už se celý tábor chystal 
ke spánku, se ozvala velká rána a puklo 
SRDCE SVĚTA.

Po celý táborový čas se děti snažily srdce 
světa zachránit a vězte, že je to stálo nemálo 
sil. Musely překonat strach z noci, postavit 
si vlastní přístřešek k přenocování v lese, ujít 
spousty kilometrů a najít své vedoucí. Zažily 
hlad, únavu a mnoho dalšího, ale podařilo 
se, SRDCE SVĚTA bylo zachráněno!

Táborové dny byly vyplněny nejen celo-
táborovou hrou, ale také různými turnaji, 
hrami v lese i na louce,  koupáním a samo-
zřejmostí byla také služba v kuchyni, při 
které se skupinky střídaly. Každý večer nás 
ke spánku ukládal večerníček a usínali jsme 
při libých tónech večerky.

Vísky jsme opustili v sobotu 17. července 
2010 a všichni jsme se v pořádku vrátili do 
svých domovů.

Tereza Janečková

Letní stanový tábor 2010
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Z činnosti fotbalového oddílu

Fotbalový oddíl ani přes letní přestávku 
nemohl zahálet. Ještě před prázdninami 
19. června 2010 jsme zorganizovali pod 
záštitou starosty naší obce turnaj přípravek 
„O pohár starosty obce“. Tohoto turnaje se 
zúčastnily celky FK Dubňany, FK Ratíškovice, 
MSM Břeclav, FK Mutěnice a domácí Dolní 
Bojanovice. Hrálo se ve dvou kategoriích, 
mladší a starší přípravka, což kladlo větší 
požadavky na organizaci celého turnaje. 
Všechny zápasy měly, i přes věk jejich aktérů, 
velmi dobrou úroveň. 

V kategorii starší přípravka si jednotlivá 
mužstva vybojovala následující pořadí:

1.  MSK Břeclav
2.  Dolní Bojanovice
3.  FK Mutěnice
4.  FK Ratíškovice
5.  FK Dubňany
V kategorii mladší přípravka si jednotlivá 

mužstva vybojovala následující pořadí:
1.  MSM Břeclav
2.  FK Mutěnice
3.  FK Dubňany
4.  Dolní Bojanovice
5.  FK Ratíškovice 
Dne 26. června 2010 dopoledne připravil fot-

balový oddíl „pouliční“ turnaj žáků a odpoledne 
program pokračoval turnajem „Bojanovských 
jedenáctek“ dospělých (bývalý „Turnaj roční-
ků“). Dopoledních „pouliček“ se zúčastnila tři 
mužstva a odpoledne předváděla své umění 
čtyři mužstva. Je paradoxem, že těchto akcí 
se zúčastnilo tolik fotbalistů, že by to vydalo na 
několik mužstev, a přitom se náš oddíl potýká 
s nedostatkem fotbalistů. Toto můžeme kon-
statovat jak o mládežnických kategoriích, tak 

i o dospělých. Ve zmíněných zápoleních bylo 
vidět vysoké nasazení a velkou vůli k vítězství, 
ale musím potvrdit, že turnaj dospělých vyhráli 
po pěkném finále „staří páni“.

Poslední prázdninovou sobotu náš oddíl 
uspořádal každoroční turnaj „starých pánů“ - 
„Memoriál Franty Bohůna“. Turnaje se zúčast-
nily staré gardy Hodonína „Bombarďáci“, 
Prušánek, výběr okresu Hodonína a domácí 
„staří páni“. Vzhledem k neúprosnému počasí 
a dešti se turnaj musel odehrát na zadním 
tréninkovém hřišti. Po semifinálových zápa-
sech se do finále probojovali „Bombarďáci“ 
a domácí „staří páni“. Finále, které bylo velmi 
napínavé a skončilo i po několika vyložených 
šancích na obou stranách nerozhodně, se 
muselo rozhodnout na penalty. Kopaly se tři 
na každé straně. V těch předvedli pevnější 
nervy domácí a vyhráli 2:1, a to díky svému 
brankáři Mariánu Hromkovi, který chytil 
dvě penalty, a proto byl vyhlášen nejlepším 
brankářem.

Pro fotbalovou sezonu 2010/2011 jsme 
přihlásili do soutěže druhé mužstvo přípravky. 
V této době máme v krajských nebo okresních 
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soutěžích celkem pět mužstev. Opět jsme 
museli přeskládat a doplnit složení trenérů. 
Jednotlivá mužstva vedou tyto realizační týmy:
Dvě mužstva přípravek: 
 Josef Chromeček, Pavel Bohun,  
 Zdeněk Sklenský a Roman Baláš
Žáci: Pavel Prčík a Jan Siwiec
Dorost: František Bohun, Jaroslav Jordán 
 a Jaromír Budovič
Muži: Jiří Zhříval, Vladimír Zhříval 
 a Michal Račický

Touto cestou žádám každého z vás, kdo 
byste chtěli jakýmkoliv způsobem nabídnout 
pomoc při práci u jednotlivých mužstev 
(hlavně mládeže), nebo jakkoliv jinak pomoci, 
můžete využít níže uvedený kontakt. 

bojanovská kuchyně, rady, tipy

Ing. Rudolf Kuběnka, sekretář 
fotbalového oddílu Dolních Bojanovic 
tel.: 721 077 104  
e-mail: dolbojfotbal@seznam.cz

Ing. Rudolf Kuběnka

Sýrové smaženky
1kg brambor
3 vejce
100g tvrdého sýra
hladká mouka dle potřeby, sůl
Ve slupce uvařené brambory necháme 

vychladnout, oloupeme je a jemně nastrouhá-
me. Do brambor přistrouháme tvrdý sýr, přidá-
me vejce, sůl, hladkou mouku a zpracujeme 
v tužší těsto, které rozválíme na plát o tloušťce 
asi 5mm. Rádýlkem nakrájíme obdélníčky 
a smažíme dozlatova. Smaženky jsou vhodné 
jako příloha k zeleninovým salátům, k pivu, 
vínu. Doporučujeme konzumovat v teplém 
stavu.

Ořechoví šneci
14 dkg hladké mouky
14 dkg másla
2 žloutky (bílky použijeme na náplň)
2 lžíce teplého mléka
1 kostka cukru, 2dkg droždí

Ze surovin vypracujeme těsto, které dáme do 
chladna na několik minut odpočinout. Rozdělí-
me jej na dvě části a z každé poloviny rozválíme 
tenkou placku do tvaru obdélníku. Potřeme jej 
ořechovou náplní a stočíme do rolády. Krájíme 
nití na 1cm silná kolečka, která klademe na 
plech (pečící papír). Pečeme v mírně rozehřá-
té troubě. Upečené tvary obalujeme v cukru 
s vanilkou.

Ořechová náplň
2 bílky
14 dkg mletého cukru
10 dkg mletých ořechů
lžíce rumu

Ze dvou bílků ušleháme tuhý sníh, přidáváme 
cukr a vmícháme lehce ořechy a rum.

Recept nám dodala p. Blažena Komosná 
č.p. 304.
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Jak využít ocet
Ocet se používá nejen jako pomocná lát-

ka při zdravotních potížích, ale také k péči 
o krásu, děti a domácí mazlíčky.

Octem lze jednoduše vyčistit celý dům 
nebo byt.

Ocet se používá jako přírodní kosme-
tický přípravek.

Husté a lesklé vlasy
Jablečný ocet vyživuje vlasy, které jsou 

příliš jemné, suché nebo nepoddajné. Posi-
luje vlasy barvené, odbarvované, ondulované 
a upravuje v nich pH. K poslednímu opláchnutí 
vlasů odstraňujícímu zbytky šamponu se smí-
chají 2 lžíce jablečného octa se dvěma šálky 
vody. Tím se též zvýrazňuje lesk vlasů.

Jablečný ocet je vhodný pro tmavší brune-
tky. Bílý ocet prospívá blondýnkám.

Pro zdravý vzhled obličeje používáme omý-
vání jablečným octem.

Pleťová maska na obličej 
Ušleháme jedno vejce do pěny, smícháme 

jej se lžičkou medu a přidáme ¼ lžičky jab-
lečného octa. Naneseme na obličej a krk. Po 
15 až 20 minutách pokožku omyjeme teplou 
vodou a osušíme.

• Tmavé skvrny na rukou mohou postupně 
zmizet, když budete ruce potírat každý den 
jablečným octem. Také vám ruce zvláční.

• Před lakováním nehtů je potřete octem. Lak 
bude hladší a déle vydrží.

• Koupel nohou ve vodě s jablečným octem 
pomáhá zjemnit pokožku a chrání před 
plísní.

• Jablečný ocet velmi dobře čistí brýle. Smí-
chejte jeden díl octa a jeden díl vody.

Připravila: Z.M.

matr i ka

naro zen í
Markéta Mojžíšková                     Sadová 671 13. 1. 2010
Petra Kučerová                         Neoveská 1028 14. 1. 2010
Jakub Šimek                              Prostřední 121 21. 6. 2010
Linda Červenková                          Hlavní 396 27. 6. 2010
Tereza Půlkrábková                   Josefovská 16 27. 6. 2010
Josef  Bartál                                    Hlavní 537 12. 7. 2010
Maxim Řezáč                             Zvolence 834 16. 7. 2010
Martin Moravanský                Záhumenice 528 18. 8. 2010
Agáta Fatěnová                              Dlouhá 646 23. 8. 2010
Lukáš Ožvolda                      Střední Pustá 729 25. 8. 2010
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sňa tk y
8. 5. 2010 Petr Košťál  Vyškov
Dolní Bojanovice Eva Hubáčková Dolní Bojanovice 832

19. 6. 2010 Petr Táborský Praha
Dolní Bojanovice Martina Esterková Dolní Bojanovice 914
 
26. 6. 2010 Martin Kosík Dubňany
Dolní Bojanovice Jana Lelková Dolní Bojanovice 430
 
3. 7. 2010 Viktor Čepák Slavonice
Dolní Bojanovice Lenka Figurová Dolní Bojanovice 465
 
4. 7. 2010 Tomáš Bravenec Dolní Bojanovice 71
Moravské Knínice Hana Kšicová Moravské Knínice 

17. 7. 2010 Jan Pazderka Rajhrad
Dolní Bojanovice Martina Dvořáková Dolní Bojanovice 227

14. 8. 2010 Jakub Herka Dolní Bojanovice 590
Mikulčice Martina Blahová Dolní Bojanovice 378

14. 8. 2010 Ondřej Robek Dolní Bojanovice 793
Dolní Bojanovice Lucie Cvanová Dolní Bojanovice 211

21. 8. 2010 Tomáš Dvořák Dolní Bojanovice 618
Dolní Bojanovice Simona Drápelová Dolní Bojanovice 80

21. 8. 2010 Petr Vančík Dolní Bojanovice 32
Čejkovice Lenka Havlíková Dolní Bojanovice 28

28. 8. 2010 Dušan Martínek  Hodonín 
Dolní Bojanovice Ludmila Hudečková Kněždub

4. 9. 2010 Ondřej Bohůn Dolní Bojanovice 127
Dolní Bojanovice Ivana Hutterová Uherčice 88

úmr t í
Karel Vaculík Vídeňská 518 59 let 18. června 2010
Jan Robek Krátká 695 46 let 17. srpna 2010
Romana Martincová Na Hrázce 62 19 let 21. srpna 2010
Štefan Mikovič Pod Búdama 305 61 let 22. srpna 2010



Zpravodaj38

b lahopř e jeme

Růžena Komosná celý svůj život zasvětila 
folklóru a kultuře v naší obci i v okolí. Spole-
čně s manželem Michalem se věnovala diva-
dlu, šití a vyšívání krojů. Po smrti manžela 
stále v tomto oboru pracuje.

Michal Esterka si uchoval zájem o veš-
keré dění v obci. Za II. světové války hodně 
riskoval tím, že poskytl velkou pomoc uprch-
lému ruskému zajatci, skrývajícímu se na 
bojanovském katastru.

Alois Janoušek, i když žije v Hodoníně, je 
velkým patriotem Dolních Bojanovic. Ve své 
paměti si uchovává události z dob již dávno 
minulých.

Štěpán Komosný vykonával těžkou prá-
ci v Moravských naftových dolech. Je třeba 
mu poděkovat za dlouholetou kostelnickou 
službu, které se v důchodovém věku věnoval 
v našem farním kostele.

Josef Kříž, i když byl uznávaný vinař, 
po ukončení zaměstnání odešel sloužit do 
semináře Teologické fakulty v Litoměřicích. 
U bohoslovců a ostatních pracovníků fakulty 
byl velmi oblíbený pro lidský přístup.

Všem těmto jubilantům děkujeme za celo-
životní práci a přejeme jim ještě hodně zdraví 
a spokojenosti.

R.R.

V LETOŠNÍM ROCE SE DOŽÍVÁ SEDMDESÁTI LET 

PANÍ ŠTĚPÁNKA SALAJKOVÁ, 
KTERÁ SE 16 ROKŮ VĚNOVALA DOBROVOLNÉ PRÁCI 
V REDAKČNÍ RADĚ ZPRAVODAJE OBECNÍHO ÚŘADU 

V DOLNÍCH BOJANOVICÍCH. PATŘILA K TĚM MÁLO ČLENŮM, 
KTEŘÍ V RADĚ PRACOVALI VELMI DLOUHO A PODÍLELI SE 

NA VYLEPŠOVÁNÍ OBSAHU I STRUKTURY TOHOTO 
ČTVRTLETNÍKU. O TOM, ŽE TYTO ZMĚNY BYLY PŘÍNOSNÉ, 

SVĚDČÍ I FAKT, ŽE OKOLNÍ OBCE PODOBNÉ ÚPRAVY PROVEDLY 
DLE NAŠEHO VZORU VE SVÝCH ZPRAVODAJÍCH. 

NAŠE JUBILANTKA DOVEDLA VYUŽÍT SVÝCH SCHOPNOSTÍ A SE 
ZNAČNÝM ÚSILÍM PROSAZOVAT NOVÉ NÁPADY, 

ABY SE ZPRAVODAJ STAL DŮLEŽITÝM PRAMENEM 
PRO OBECNÍ KRONIKU. 

DO DALŠÍCH LET JÍ PŘEJEME HODNĚ ZDRAVÍ, SPOKOJENOSTI 
A SIL KE ZVLÁDÁNÍ I OBTÍŽNÝCH SITUACÍ, KTERÉ ŽIVOT PŘINÁŠÍ.

R.R.

V letošním roce se dožívají devadesáti let následující rodáci z Dolních Bojanovic:
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Co nás čeká
 25. 9. Předhodový koncert - Javory

 26. – 28. 9. Svatováclavské hody

 3. 10. Hodky s vinobraním

 20. - 21. 11. Hudební slavnosti sv. Cecilie

 20. 11. Dívčí válka – ochotnický soubor z Moravských Knínic

 21. 11.  Flash Band – jazzové seskupení z Břeclavi

 4. 12.  Adventní koncert DH Bojané

 5. 12. Mikulášská nadílka

 12. - 19. 12. Vánoční výstava obrazů a fotografií

 20. 12.  Závěrečný koncert ZUŠ

Svatováclavský sbor a orchestr vystoupí dne 30. září v sále Evropa na jednom 
z hudebních čtvrtků, které pořádá Muzeum Hodonín. Začátek je v 19 hodin.

Koncert Petra Bende a jeho hostů se letos z kapacitních důvodů uskuteční 
v hodonínském Kulturním domě.

i n zer ce
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Andrea Hromková
Žabácká 943

Dolní Bojanovice 696 17
Tel.: 732 113 417

E-mail: 
andrea.hromkova@seznam.cz

Vedení účetnictví 
a daňové evidence  

Stanislav Hromek

Žabácká 943
Dolní Bojanovice 696 17

Tel.: 731 460 072
E-mail: stanislavhromek@seznam.cz

 Stavební 
a obkladačské práce 

 Rekonstrukce 
domů na klíč 
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REALIZACE INTERIÉRŮ, MOŽNOST 3D NÁVRHŮ, 
KOMPLETNÍ REKONSTRUKCE

�  Kuchyně - výroba - instalace
�  Koupelny - obklady - dlažby
� Plovoucí podlahy s možností el. vytápění o tloušťce 0,4 mm 
 - pokládka - prodej
�  Sádrokartony - dekorativní prvky
�  Malování - návrhy i dodávka barev
� Drobné zednické práce a jiné...
� Nákup a doprava materiálu 

 MIROSLAV NEŠPOR
 Tel.: 605 092 008
 IČO: 68 68 99 18

Kyjovská 941
Dolní Bojanovice
696 17

Stavebně řemeslné práce

Tel.: 606 914 613

NONSTOP 

T A X I

LUMÍR JANČÍK
Dolní Bo ja no vi ce

nabízí své služby 
při svatebních a jiných 

společenských 
událostech, také 

o nedělích a svátcích. 

www. taxislovacko.cz

�

nabízí svým zákazníkům 
široký sortiment 
potravinářského

 a drogistického zboží. 
Přejí všem 

příjemné prožití Hodů
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ŠKOLNÍ JÍDELNA 

Základní školy a mateřské školy 
Dolní Bojanovice 

nabízí obědy 
za cenu 50,- Kč. 

Rozvoz zajišťuje Charita. 
Oběd si můžete objednat 
na tel.: 518 372 189

BOTEKO 
VINAŘSKÉ POTŘEBY

přejí všem svým 
zákazníkům
příjemnou 

hodovou zábavu.
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JAN ŠIMEK
CACARDOV 169, DOLNÍ BOJANOVICE
TEL.: 604 755 730
WWW.SIMEKART.COM

ai rbrush s tud io

AIRBRUSH KRESBY

GRAFICKÉ PRÁCE

PÍSMOMALÍŘSTVÍ

POLEPY

FOTOGRAFICKÉ PRÁCE

- dekorační i reklamní - na auta, motorky, cedule, fasády
a interiéry, dekorační předměty, obrazy, opravy
poškrábaných přileb

- grafické návrhy a zhotovení obalů, etiket, pozvánek,
polepů, cedulí, diplomových prací (zlom textu, vazba),
tvorba webových stránek (včetně zřízení domény
a webhostingu), návrhy 3D nápisů z polystyrénu a plexi
včetně dodání, razítka, gravírované mosazné cedulky
(i imitace mosazi)

- malba textu na fasády a stěny interiérů,
malba plnobarevné grafiky

- reklamní polepy cedulí, aut, dodávek, poutačů
- řezanou samolepící grafikou, potištěnou folií, 3D polepy
automobilů (kompletní zabalení auta do potištěné folie),
světelné reklamy

- retuše a zvětšení kopií starých fotografií, reprodukce
diplomů a pamětních listů
- fotografování svateb, spol. akcí, produktů
- fotomodeling - fototesty modelek pro model. agentury,
portréty, fotografie do booku

Kuchyně DPS 

nabízí obědy, 

tři druhy jídel po 55,- Kč. 
Rozvoz zajišťuje Charita. 

Tel.: 518 372 098

n a b í z í

RŮZNÉ DRUHY POLOTOVARŮ 
Z KUŘECÍHO 

A VEPŘOVÉHO MASA

Blanka Hebronová
Pod Vinohrady 1006

Tel.: 604 115 875
email: blankahebronova@seznam.cz

OBJEDNÁVAT SI MŮŽETE NA ADRESE:



Zarážání hory 

29. 8. 2010

Zahrávání hodů
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Ubytování nabízíme ve dvou kategoriích - STANDARD 

(*** - s WC, koupelnou, TV, ledničkou) 

a TOURIST (*) v cenách již od 240,- Kč/osobu/noc

s možností snídaně.

Využít lze restauraci s barem, salonek, vinotéku, 

zasedací místnost, prostory pasáže. 

Objednat je možné degustaci regionálních 

vín, ale i kompletní menu za předem 

dohodnutou cenu. Při objednání konzumace 

je nájem prostor zdarma.

ubytování pro vaše hosty
oslavy narozenin
svatby, křtiny
výročí, setkání
schůze,...

CELOROČNÍ  PROVOZ

Informace obdržíte na recepci penzionu nebo na tel.: 775 225 584
e-mail: ubytovani@penzion.vaclav.cz • www.penzion.vaclav.cz

Těšíme se na shledání s vámi v našem penzionu.
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„Není větší poezie bez rýmů a strof, 
než když přátelé víno pijí 
a rozumí si beze slov.“

V. Závada


